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Mielos bendruomenės narės, mieli 
bendruomenės nariai,

man, kaip tikriausiai ir daugeliui iš Jūsų, 
metų pabaigoje labai padaugėja darbo ir 
rūpesčių. Nenuostabu, kad tokiomis aplin- 
kybėmis sunku yra pa
jausti artėjančių šnenčių 
nuotaikas, nors aplinkui
viskas alsuoja adventi-
nine dvasia ir visur jaučiamas prieškalėdi
nis pagyvėjimas. Todėl skaitytojas tegul 
man atleis, kad šiame įvadiniame 
straipsnyje rašysiu daugiausiai ne apie ar
tėjančias Kalėdas ir Naujuosius Metus.

Eina į pabaigą pirmieji trečiojo tūkstant
mečio metai. Kuo jie buvo ypabngi? Ką 
galėtų atnešti naujieji ? Nors pradžioje

Prie Tavo kojų Kūdiki, 
Suklupo žemė ir dangus. 
Prie Tavo mažo lopšio meldžias gyvulėliai, 
Tavam šypsny paskęsta vienišas žmogus, 
Tavam take pražysta baltos gėlės. 
(Dalia Staniškienė)

MIELI PASAULIO LIETUVIŲ 
BENDRUOMENĖS ŠEIMOS NARIAI, 
BRANGŪS TĖVYNĖS LIETUVOS SESĖS 
IRBROUAI,

BAIGIAME ŠVĘSTI VYSKUPO MOTIE
JAUS VALANČIAUS JUBILIEJINIUS METUS. 
VYSKUPAS SAVO GERAIS NORAIS IR 
DARBAIS ŽADINO ŽMONIŲ KILNIAUSIUS 
JAUSMUS IR RAGINO IEŠKOTI LIETUVIO 
BEI LIETUVOS KELIO Į ŠVIESESNĘ ATEI
VIAIS NERAMIAIS LAIKAIS MES VISI 

IEŠKOME GYVENIMO PRASMĖS, TIKRŲ 
VERTYBIŲ DERINIO IR YPATINGAI DAU
GIAU TĖVYNĖS BEI ARTIMO MEILĖS.
LIETUVIŲ CHARTA MUMS TĄ KELIĄ IR 
PRASMĘ PARODO.

SVEIKINAME JUS KALĖDŲ BEI NAUJŲJŲ 
2002 METŲ ŠVENČIŲ PROGA IR VĖL LIN
KIME SIEKTI TAIKOS, RAMYBĖS BEI 
DŽIAUGSMO.

2001 Kalėdos
Pasaulio Lietuvių Bendruomenės 

Valdyba
Vytautas Kamantas - PLB pirmininkas, 
Matas Stanevičius - PUS pirmininkas, 
Regina KuSenė, Milda Lenkauskienė, 

dr. Bronius Makauskas, kun. Edis Putrimas, 
Algis Rugienius, Marytė Šmitienė,

Gabrielius Žemkalnis, Laima ŽUobienė 

atrodę kaip eiliniai ir nieko ypatingo neža
dantys, šie metai atnešė daug svarbių bėk 
tarptautinių, bėk Lietuvos, tiek lietuvių 
išeivijos gyvenimo įvykių.

Rugsėjo 11-ąją Amerika patyrė teroristų 
tiems lietuviams, jie yra

PAMĄSTYMAI ANT METŲ SLENKSČIO
antpuolį, kurio metu žuvo ir vienas išeivijos 
lietuvis. Prasidėjo karas Afganistane. Šią 
žemę savo krauju jau yra aplaistę tūkstan
čiai lietuvių, dabar vėl ketinama siųsb ten 
lietuvių karių. Suintensyvėjo ginkluotas 
konfliktas tarp Izraelio ir Palestinos.

Baisu žiūrėb televiziją, kai matai nuolat 
žūstančius nekaltus žmones. Esame lai

mingi, gyvendami toli nuo tokių žiaurių

Išrinkta VLB Taryba
Vokietijos LB tarybos rinkimų komisijos 

pranešimu iš 26 kandidatų į VLB tarybą 
buvo išrinkti šie (eilės tvarka pagal gautų 
balsų skaičių):

Andrius Smitas,
Marija Dambriūnaitė-Šmitienė, 
Antanas Šiugždinis, 
Tomas Bartusevičius, 
dr. Vincas Bartusevičius, 
Vytautas Lemke, 
Elena Baliulienė, 
Gintaras Ručys, 
Edmundas Jankūnas, 
Laima Lipšytė, 
dr. Vilius Lėnertas, 
Arminas Lipšys, 
Petras Nevulis, 
Angelė Vilčinskienė, 
Valdas Jelis.

Paskirtas naujas 
lietuvių katalikų 

sielovados atstovas
Vokietijos vyskupų konferencijos Migra

cijos klausimų komisija 2001 m. gegužės 
31 d. lietuvių išeivijos vyskupo P. Baltakio 
teikimu paskyrė Vokiebjos lietuvių Vasa
rio 16-osios gimnazijos kapelioną kun. 
Alfonsą Kelmelį Vokietijos lietuvių katali-

įvykių, o vis dėlto negalime užsimerkti ir 
tylėti, negalime likti abejingais.

Nors Lietuvos ar mūsų bendruomenės 
įvykiai ir paskęsta tarptautinių įvykių sū
kuryje, tačiau mums, išeivijoje gyventan-

veda derybas dėl įstojimo 
į Europos Sąjungą. Jei ir toliau Lietuvos 
derybininkams ten seksis, o nuotaikos Eu
ropoje bus mums palankios, už poros metų 
mūsų’Tėvynėje, be abejonės, atsiras dau
giau darbo, bus vykdomi įvairūs projektai, 
pagaliau pagerinsiantys mūsų tėvynainių 
gyvenimą. O tai visada buvo ir yra mūsų, 
Vokietijos lietuvių, nuolabnis siekis.

(Nukelta į 2 ps!,)

Kiti dešimt - Robertas Šneideris, Romas 
Žaliukas, Antanas Karčiauskas, Mešys Bui- 
vys, Dalia Henke, Jūratė Nöthen, Elena 
Kaufmann, Erika Davidavičius, Romas 
Šileris, Vida Busse ir Nijolė-Valerija Winds- 
zus - subnkamai su VLB tarybos rinkimų 
nuostatais, liko tarybos kandidatais.

Iš 1098 turėjusių balsavimo teisę VLB 
narių tarybos rinkimuose dalyvavo 385.

Daugiausia balsų už savo kandidatūrą 
surinko Vasario 16-osios gimnazijos direk
torius Andrius Šmitas - 281.

Rinkimų komisijos pirmininko Jono Vit
kaus paskaičiavimu naujosios VLB tarybos 
amžiaus vidurkis yra 46,26 metų.

Pinnajam savo posėdžiui naujoji VLB ta
ryba bus sukviesta 2002 metų pradžioje.

Rinkimų komisija naujai išrinktai Vokieti
jos LB tarybai linki našaus darbo.

kų atstovu (Sprecher) prie užsieniečių 
sielovados nacionalinio direktorato.
Į sielovados atstovo pareigas įeina lietu

vių katalikų sielovados Vokietijoje koordi
navimas bei Vokietijos lietuvių katalikų 
interesų atstovavimas Vokiebjos katalikų 
bažnyčios vadovaujančiose institucijose.

Vokietijos lietuvių katalikų sielovados 
atstovo adresas:

Kun. Atf. Kelmelis
Lorscher Str. 1
D-68623 Lampertheim
Tel. 06256-1490.
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(Atkelta iš 1 psl.)
Kita vertus, mus liūdina didėjantis lietuvių 

nusikalstamumas Europoje ir pačioje Lietu
voje. Kiek daug mūsų tautiečių ir užsienio 
turistų nukentėjo Lietuvoje nuo vagių ir 
chuliganų, kiek daug straipsnių vokiečių ir 
kitų valstybių spaudoje apie šį mums ne
malonų reiškinį.

Svarbu neužmiršti ir savo pačių pro
blemų, kurių, gyvenant išeivijoje, atsi
randa užtektinai. Pavyzdžiui, vaikų 
auklėjimas svetur, apylinkių veikla, 
lietuviškos spaudos palaikymas, centri
nių renginių organizavimas ir 1.1.

Vienas iš didžiausių mūsų bendruomenės 
renginių šiais metais buvo Vasario 16-osios 
gimnazijos 50-mečio ir kartu Lietuvos ne
priklausomybės minėjimas. Minėjime buvo 
malonu matyti daug buvusių mokinių, šiuo 
metu gyvenančių ne tik Europoje, bet ir 
užjūryje, o taip pat daug mūsų bendruo
menės narių bei garbingų svečių iš Lietu
vos, Vokietijos ir JAV-ių. Tai buvo įspūdinga 
šventė, sukėlusi didelį atgarsį tarp ben
druomenės narių, vokiečių, Lietuvos bei 
lietuvių išeivijos spaudoje. Sis didelis rengi
nys prisidėjo prie tarpusavio ryšių atnauji
nimo, lietuviškumo pajautimo, gimnazijos 
svarbos suvokimo ir ryžto ją toliau išlaikyti.

Europos lietuviškųjų studijų savaitę, vieną 
ilgiausiai gyvuojančių Vokietijos lietuvių 
išeivijos tradicijų perkėlėme šiemet į Lietu
vą. Tai atsitiko todėl, kad reikia taupyti, o 
taip pat buvo galimybė suderinti paskaitas 
su naudingomis pažintinėmis ekskursijomis 
Lietuvoje. Tuo pačiu renginys parėmė ir 
Žemės ūkio akademiją Kretingoje, kurios 
patalpose vyko ši studijų savaitė. Taupu
mas yra dorybė, kuria pasižymi ir D. Brita
nijos karalienė Elžbieta: kalėdinį pyragą sa
vo rūmų personalui ji, anot "Mail on Sun
day", perka ne prašmatnioje "Harrods", o 
paprastoje parduotuvėje, nes ten pigiau. Ir 
mes, šiek tiek pataupę, galėsime Studijų 
savaitės auksinį jubiliejų švęsti Vokietijoje, 
Romuvos pilaitėje.

Vienas iš svarbiausių šių metų įvykių buvo 
rinkimai į Vokietijos LB tarybą. Galime pa
sidžiaugti kandidatų gausumu, įvairumu. O 
išrinktoji Taryba gali atstovauti įvairias išei
vių grupes ir kartas. Tačiau skaudu, kad 
dalyvavo gana mažas rinkėjų skaičius. Kai 
kurių apylinkių vangumas, bendrumo gyve
nant svetur svarbos ignoravimas ar nesu-

PAMĄSTYMAI ANT 
METŲ SLENKSČIO
vokimas yra rimtas signalas, kad apylinkės 
turi veikliau reikštis, jei nenorime, kad mū
sų tautiečiai ištirptų svetur be pėdsakų. Ne 
visos apylinkės rinkimuose buvo atstovau
jamos, kai kurios neįstengė pristatyti net 
rinkėjų sąrašų.

Darbuotojų suvažiavimas - tai bene vie
nintelė galimybė aktyviausiems nariams 
pabendrauti, pasidalinti patirtimi, iškelti rū
pimus klausimus. Žmonės, kurie be užmo
kesčio skiria savo laiką apylinkių gyvenimo 
organizavimui, yra verti ypatingo VLB val
dybos dėmesio. Norima juos informuoti 
aktualiausiais Lietuvos ir išeivijos gyvenimo 
klausimais, pradžiuginti gera menine pro
grama. Daug darbo ir pastangų buvo įdėta 
šiemetiniam darbuotojų suvažiavimui: 
pakviestas paskaitininkas, folklorinė grupė 
iš Lietuvos. Tačiau teko nusivilti apylinkių 
pirmininkų pasyvumu, mažu dalyvių skai
čiumi, kai kurios apylinkės net nepristatė 
metinių ataskaitų. Jaučiama nuotaika, kad 
vienybė ir koordinuota veikla lietuviams jau 
nebereikalinga. Tačiau toks nusiteikimas 
yra klaidingas: visa, ką pasiekėme - pasie
kėme kartu, organizuotai ir vieningi. Tokie 
buvome kovoje dėl Lietuvos laisvės, pas
tangose išlaikyti gimnaziją, siekdami Lietu
vos integravimosi į Europos Sąjungą, orga
nizuodami savo kultūrinį gyvenimą ir t.t.
Ir ateityje mūsų visų laukia nemažai dar

bų. Jau reikia pradėti ruoštis naujam Pa

saulio lietuvių jaunimo kongresui, kuris 
įvyks 2003 m. Lietuvoje, Lenkijoje ir Vokie
tijoje. Didelį dėmesį skirsime mūsų Tėvynės 
įsijungimui į Europos Sąjungą. Stengsimės 
stiprinti ryšius su apylinkėmis. Dėl tos prie
žasties yra projektas persvarstyti VLB tary
bos sandarą. Tarybai galėtų, panašiai kaip 
Seime, priklausyti visų apylinkių pirmininkai 

ir kai kurie renkami nariai. Prieš Tary
bos suvažiavimą numatoma jos narius 
iš anksto informuoti apie svarstysimus 
klausimus.

Buvęs Išeivijos ir tautinių mažumų 
departamento direktorius R.Motuzas 

pereina į kitą darbą, tad su naujuoju di
rektoriumi bus siekiama užmegzti drau
giškus ryšius.
Ir toliau skatinsime lietuvių solidarumą. 

Būtų sveikintina, jei kiekviena apylinkė tu
rėtų atskirą žmogų kuris būtų patarėjas 
įvairiais, tarp jų ir teisiniais klausimais nau
jiems apylinkės nariams, nes pastebėta, 
kad naujieji išeiviai labiausiai vargsta dėl 
teisinių žinių stokos.
Ir darbuotojų suvažiavimui bus skiriama 

dar daugiau dėmesio. Rinkti atstovą į suva
žiavimą ir aptarti ataskaitas bus siūloma 
per apylinkės susirinkimą. Ir toliau bus la
bai laukiamos ir sveikintinos įvairios nuo
monės, pageidavimai ir patarimai. Į kiek
vieną iš jų tikrai stengsimės atsižvelgti.

Dėkoju VLB valdybos nariams, 
apylinkių pirmininkams ir visiems 
VLB nariams už įdėtas pastangas 
ruošiant įvairius renginius, prisi
dedant prie lietuviško gyvenimo 
išlaikymo išeivijoje ir linkiu Jums 
ir Jūsų šeimoms palaimintų 
šventų Kalėdų ir laimingų Naujųjų 
Metų.

Pagarbiai
Antanas Šiugždinis 

VLB vaidybos pirmininkas

Skelbiama mokinių registracija 2002/2003 mokslo metams
Vasarto 16-osios gimnazija yra dvikalbė 

lietuvių-vokiečių mokykla, kurioje mokosi 
abiejų tautų vaikai. Lietuviams mokiniams 
dalis dalykų dėstoma lietuviškai. Vokietijoje 
augantys lietuvių kilmės jaunuoliai čia gali 
išeiti visą vokiečių gimnazijos kursą ir 
išmokti lietuvių kalbą. Atvykusiems iš Lietu
vos ir nemokantiems vokiečių kalbos duo
damas papildomos pamokos. Jiems lietuvių 
kalba užskaitoma kaip pirmoji užsienio kal
ba. Taip palengvėja sąlygos abitūros 
egzaminams. Kadangi mokiniai, atvykę iš 
Lietuvos, paprastai nepriimami į vokiečių 
gimnazijas, o tik į žemesnes mokyklas, tai 
daugelis į Vokietiją atvykusiųjų tik stodami į 
Vasario 16-osios gimnaziją, gali įsigyti vo
kišką brandos atestatą. Lietuvių gimnazija 
2001 gruodis - Informacijos - 2 psi 

yra valstybės pripažinta mokykla ir jos 
brandos atestatai galioja visoje Vokietijoje 
ir kituose kraštuose.

Mokiniai gali apsigyventi moderniame 
bendrabutyje, dviese arba po vieną kam
baryje. Dauguma kambarių turi visus pato
gumus. Bendrabutyje yra salė, skaitykla, 
televizijos, kompiuterio ir sporto kambariai, 
skalbykla, didelis fojė, kuriame stovi teniso 
ir biliardo stalai. Mokinių patogumui visuo
se aukštuose įrengtos virtuvės. Mokinius 
bendrabutyje prižiūri auklėtojai.

Norintiems gimnazija mielai atsiųs visas 
reikalingas informacijas. Ilgai nelaukite. Vi
etų skaičius ribotas. Jeigu norite savo vai
kus leisti į Vasario 16-osios gimnaziją 
2002/03 m.m., užregistruokite juos iki 2002 

m. vasario 28 d. šiuo adresu: Litauisches 
Gymnasium, Lorscher Str. 1. 68623 Lam- 
pertheime (Tel. 06256 -859900).

Mes, Vasario 16-osios gimna
zijos mokiniai, mokytojai, 
tarnautojai ir kuratorijos 

nariai, dėkojame Jums, mieli 
geradariai, kurių dėka 

gimnazija veikia.
Sveikiname Jus ir visus geros 

valios lietuvius, linkėdami 
Jums linksmų šv. Kalėdų ir 

laimingų Naujųjų Metų.
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Aktyvo suvažiavimas - 
turiningas kultūros renginys
Vokietijos Lietuvių bendruomenės dar

buotojų suvažiavimas šiais metais vyko 
lapkričio 17 dieną. Deja, dėl nelabai aiškių 
priežasčių šįkart jis pasižymėjo negausiu 
apylinkių pirmininkų dalyvavimu.
Į suvažiavimą asmeniškai atvyko tiktai 

Romuvos (A.Ručienė), Schwetzingeno 
(J.Vitkus) ir Stuttgarto (LKIafc) apylinkių 
pirmininkai. Memmingeno apylinkės pirmi
ninkei H.Schäle atvykti sukliudė liga, tačiau 
ji, kaip ir Hamburgo (D.Henke) bei Lūbek- 
ko (P.Kirkicki) apylinkių vadovai, atsiuntė 
raštišką pranešimą apie apylinkės veiklą 
per praėjusius metus. Šiek tiek pavėluotai 
VLB valdybą dar pasiekė Frankfurto apylin
kės pirmininko R.Schilerio pranešimas, o 
vietoj Šiaurės Reino Vestfalijos apylinkių 
veiklos ataskaitų buvo perskaitytas Hageno 
apylinkės tarybos nario P.Mirbacho atsiųs
tas jų didžiojo metų renginio - sąskrydžio 
Düsseldorfs - aprašymas.

Toks pirmininkų pasyvumas ganėtinai 
nuvylė bendruomenės valdybą, kaip ir 
kiekvienais metais laukusią suvažiuojant 
bendruomenės aktyvistų, kad su jais ga
lėtų pasitarti dėl iš palengvo ruošiamų or
ganizacinių pokyčių, sužinoti toli nuo ben
druomenės centro gyvenančių narių nuo
taikas ir rūpesčius.

0 ir atvykusieji į suvažiavimą mielai būtų 
su kitais padiskutavę apie mėginimą gerinti 
apylinkių finansinę padėtį numatomu soli
darumo įnašo perpaskirstymu tarp centro 
ir apylinkės, kuomet centrui būtų perve
dama tiktai 30 proc. nuo surinktos solidar
umo sumos, o ne 70, kaip iki šiol. Štai 
Schwetzingeno apylinkės pirmininko 
J.Vitkaus nuomone, tokio pakeitimo nerei
kią apylinkėje solidarumo mokestis nuolat 
surenkamas visu 100 proc. ir piniginių pro
blemų čia nesama.

"Insuios" ansambliečiai taip smagiai dainavo, šoko ir liaudies 
žaidimus rodė, kad ir žiūrovus iš savo vietų išjudino.

Tačiau juk ne visur taip yra.
Kurioje apylinkėje kaip sukamasi iš pa

dėties, kokiais būdais kamšomos skylės 
kasoje ir kaip toliau vystosi santykiai su 
vengiančiais vykdyti pareigą bendruome
nės nariais, tikriausiai būtų norėję išgirsti ir 
tie, kurie neatvyko į suvažiavimą. O ir vi
sokie renginiai, į kuriuos ar patys mielai 
nuvažiuojame, arba bent "Informacijose" 
paskaitome, nevyksta burtų lazdele pa
mojus. Kodėl vienose apy|!nkėse jie yra 
gausūs ir nusisekę, o kitose - tik šiaip sau? 
Kodėl į vienas apylinkes plūsta ir jaunimas, 
ir naujai iš Lietuvos atvykusieji, kitose - tik 
senas branduolys tesusirenka?

Su suvažiavime dalyvavusių pirmininkų 
pranešimais ir atsiųstaisiais veiklos 
aprašymais galite išsamiau susipažinti 
puslapiuose "Žinios iš apylinkių".

Suvažiavime taip pat dalyvavo ir kalbėjo 
naujai paskirtas lietuvių katalikų sielovados 
atstovas prie Vokietijos užsieniečių sielo
vados nacionalinio direktorato kun. 
A. Kelmelis, Lietuvių evangelikų liuteronų 
išeivijos bažnyčios Vokietijoje valdybos se
kretorius B.Schmidtas, Lietuvių kultūros in
stituto vadovas dr. V. Bartusevičius, Vasario 
16-osios gimnazijos direktorius A.Šmitas, 
Lietuvių šalpos draugijos "Labdara" vado
vas J.Vitkus, VUS valdybos narys M.Lipšys, 
XI-ojo Pasaulio lietuvių jaunimo kongreso 
ruošos komiteto pirmininkas V.Lemke. Su 
kai kuriomis jų išsakytomis mintimis taip 
pat galite susipažinti šiame bei sekančiuo
se "Informacijų" numeriuose.

Suvažiavime buvo ir iš anksto neplanuotų 
svečių iš Lietuvos Nacionalinės Martyno 
Mažvydo bibliotekos, Vilniaus Universiteto 
ir Lietuvos Seimo.

Seimo leidyklos "Valstybės žinios" direk
torius M.Daulenskis, leidyklos bendradarbė 

G.Kareckienė, 
Nacionalinės 
Martyno Mažvy
do bibliotekos 
bendradarbė 
J.Stanke-vičienė, 
Seimo spaudos 
tarnybos vado
vas A.Vaišnys ir 
Vilniaus Univer
siteto Komuni
kacijos fakulteto 
prodekanas 
prof. D. Kaunas 
Vokietijos lietu
vių bendruo
menei ir Vasario 
16-osios gimna
zijai lietuvių pa
triarcho dr. Jono 
Basanavičiaus

Profesorius Domas Kaunas pristato oirmą 
kartą išleistą dr. J. Basanavičiaus knygą 
apie G.Sauenveiną.

gimimo 150-osios sukaties išvakarėse 
(lapkričio 23 d.) atvežė ir lapkričio 17-ąją 
atidarė jubiliejinę parodą. Šią kilnojamą 
parodą prieš tai rodytą tik Lietuvos Seimo 
rūmuose ir Romuvos pilyje veikusią iki 
gruodžio mėnesio vidurio, jos rengėjų yra 
numatyta vėliau parodyti ir kitose šalyse 
bei pristatyti įvairiuose Lietuvos regionuose

Taip pat svečiai pristatė unikalų 
J.Basanavičiaus veikalą "Medega d-ro Jur
gio Sauerweino biografijai", tik dabar pir
mą kartą išleistą Lietuvos Seimo leidykloje 
"Valstybės žinios" ir tapusį prieinamą pla
čiajam skaitytojų ratui. Pasak knygos ren
gėjo prof. D. Kauno, lietuvių tautinio atgi
mimo veikėjo, giesmės "Lietuviais esame 
mes gimę" autoriaus J.Sauerweino biogra
fija yra bene ilgiausiai J.Basanavičiaus 
brandintų minčių ir pastangų rezultatas, 
tačiau iki šiol dėl įvairių priežasčių taip ir 
nesuradęs savo leidėjo. Prof. D. Kaunas ti
kisi, kad nors ir pavėluotas rankraščio lei
dimas atskira knyga taps paskata tęsti ir 
plėsti baltistikos tyrimus ne tik Lietuvoje, 
bet ir Vokietijoje, Anglijoje, kitose Europos 
šalyse.

Svečiai taip pat dalyvavo suvažiavimo 
posėdžiuose ir atidžiai sekė jo dalyvių pra
nešimus ir diskusijas.

Kaip ir kiekvienais metais, siekdama nors 
tokiu būdu atsilyginti paprastai organizaci
nius rūpesčius apylinkėse ant savo pečių 
nešantiems žmonėms, taip ir šiemet valdy
ba organizavo ir įdomią kultūrinę suvažia
vimo programą su aktualia paskaita apie 
Lietuvos ir Vokietijos ryšius, kurią perskaitė 
iš Berlyno atvykęs Uetuvos ambasados 
Vokietijoje vadovo pavaduotojas, įgaliota
sis ministras V.Gudaitis, nuostabiu folkloro 
ansamblio "Insula" (vad. M.Ričkutė) iš 
Telšių koncertu ir smagia vakarone, kurioje 
puikiai pasilinksmino Romuvos bei kitų 
aplinkinių apylinkių lietuviai.

Mūsų in f.
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Nuo lapkričio 8 d. išaugo Lietuvos vaid
muo Europos reikaluose. Pirmininkavimas 
Europos Taryboje - tai puiki galimybė įtvir
tinti aktyvų valstybės vaidmenį, sprendži
ant Europos Tarybos klausimus, tokį palin
kėjimą užsienio reikalų ministrui Antanui 
Valioniui pasakė prieš tai Europos Tarybai 
pirmininkavusio Lich
tenšteino užsienio reikalų 
ministras Emstas Walch.

Pristatydamas Europos 
Tarybos Ministrų Komitetui 
Lietuvos pirmininkavimo 
prioritetus, Lietuvos užsie
nio reikalų ministras A.Valionis pažymėjo, 
kad terorizmo veiksmai pakeitė tarptauti
nės bendruomenės dienotvarkę. A.Valionis 
sakė, kad "šiandien Europos Taryba turėtų 
visų pirma intensyvinti teisinės kovos prieš 
terorizmą priemones. Būtina bendradarbi
auti ir koordinuoti veiklą su kitomis tarp
tautinėmis organizacijomis tokiomis, kaip 
Jungtinių Tautų Organizacija, Europos 
Saugumo ir Bendradarbiavimo Organizacija 
bei Europos Sąjunga. Ypač svarbu yra 
skatinti dialogą tarp tautų ir religijų", - sa

kė Lietuvos užsienio reikalų žinybos vado
vas.

Savo pirmininkavimo metu Lietuva yra 
pasiryžusi aktyviai veikti už Europos Tary
bos plėtrą ir naujų narių priėmimą. Dauge
lio delegacijų palaikymo sulaukė Lietuvos 
užsienio reikalų ministro kvietimas skatinti 

Lietuva perėmė pirmininkavimą 
Europos Tarybai

regioninį bendradarbiavimą.
Lietuvos pirmininkavimo Europos Tarybai 

metu Vilniuje taip pat vyks ET Parlamenti
nės Asamblėjos politinių reikalų komiteto 
posėdis, aukštųjų policijos pareigūnų susi
tikimas policijos etikos tema, Europos om
budsmenų institucijų konferencija bei svei
katos apsaugos prieinamumo seminaras. 
Visi šie renginiai dar kartą atkreips Europos 
dėmesį į Lietuvą.

Lietuva ET nare tapo 1993 m. Mūsų ša
lies vėliava plevėsuoja pačiame centre tarp 

kitų 43 ET narių valstybių vėliavų prie Eu
ropos Tarybos pastato Strasbūre.

Šiuo metu ET priklauso 43 valstybės, nuo 
Prancūzijos iki Azerbaidžano. Dar trys 
valstybės - Monakas, Bosnija ir Hercego
vina bei Jugoslavija - yra pareiškę norą 
tapti ET narėmis.

ET yra seniausia Europos 
politinė institucija, įkurta 
1949 m. Nuo savo įkūrimo 
ET parengė ir priėmė 178 
teisiškai įpareigojančias 
Europos sutartis ir konven
cijas.

Strasbūre įsikūręs Europos Žmogaus Tei
sių Teismas svarsto ET priimto pagrindinio 
dokumento, Europos žmogaus teisių kon
vencijos, pažeidimus.

Nuo 1989 m., kai Varšuvos pakto valsty
bėse žlugo komunizmas, pagrindinis ET 
rūpestis - įveikti demokratijos ir žmogaus 
teisių standartų atotrūkį tarp išsivysčiusių 
Vakarų demokratijų ir naujų narių.

ET Ministrų Komitetui Lietuva pirmi
ninkaus iki 2002 metų gegužės mėnesio.

A.Brazausko 
vizitas Vokietijoje

Spalio 23-24 d. darbo vizito Vokietijoje 
lankėsi Lietuvos Ministras pirmininkas Al
girdas Brazauskas. Vizito metu jis lankėsi 
Berlyne ir Štutgarte.

Pagrindiniai viešnagės Vokietijoje tikslai 
buvo - aptarti ES plėtros perspektyvas, 
Ignalinos AE uždarymo finansavimą, Vo
kietijos paramą Lietuvos integracijai į 
NATO bei ekonominių santykių plėtrą.

Pirmąją vizito dieną premjeras susitiko su 
VFR kancleriu G.Schröderiu, Bundestago 
viceprezidente A.Fuchs, Krikščionių demo
kratų frakcijos Bundestage pirmininku 
F.Merzu.

Pokalbyje su A. Brazausku Vokietijos kan
cleris pažymėjo Lietuvos pažangą derybose 
dėl ES narystės ir patikino, jog Vokietija 
padės mūsų šaliai sėkmingai jas pabaigti, 
kad Lietuva su pirmąja šalių kandidačių 
banga galėtų įstoti į ES.

Vakare A. Brazauskas skaitė paskaitą 
Bremeno žemės atstovybėje tema: "Lietu
va ir Vokietija - perspektyvos vieningoje 
Europoje".

Antrąją vizito dieną delegacija susitiko su 
Baden-Württembergo Landtago Prezidentu 
P.Straubu bei žemės vicepremjeru ir eko
nomikos ministru W.Döringu, lankėsi 
"Daimler Chrysler AG" kompanijoje.

Lietuvos vyriausybės vadovas pakvietė 
Daimler Chrysler gaminti kai kurias auto
mobilių detales mūsų šalyje. Daimler 
Chrysler vadovai sakė pavasarį organizuo

sią kompanijos atstovų vizitą į Lietuvą kur 
susipažins su Lietuvos įmonių galimybėmis. 
Kompanijos vadovai pasiūlė surengti Lietu
vos dienas Štutgarte.

Susitikime su Landtago atstovais šie in
formavo, kad yra skiriamos lėšos stažuo
tėms jų parlamente, ir pasiūlė Lietuvos 
parlamento darbuotojams pasinaudoti šia 
galimybe. Jie taip pat pažymėjo, kad 2002 
m. žemė švęs 50-ies metų įkūrimo sukaktį 
ir šia proga mielai prisijungtų prie Lietuvos 
dienų Vokietijoje organizavimo.

Štutgarto regioniniuose Pramonės ir 
prekybos rūmuose vykusioje verslo kon
ferencijoje A. Brazauskas ir kiti delegacijos 
nariai skaitė pranešimus.

Trečiąją vizito dieną A. Brazauskas susiti
ko su Baden-Württembergo ministru pir
mininku E.Teufeliu.

Dainų šventė per
kelta į2003metus

Lietuvos Vyriausybė nusprendė perkelti 
Pasaulio lietuvių dainų šventę iš 2002 m. į 
2003 m. liepą kai bus iškilmingai minimos 
Karaliaus Mindaugo karūnavimo 750-osios 
metinės.

"Vyriausybė tikisi, kad Lietuvos piliečiai ir 
pasaulio lietuviai supras šio sprendimo, 
suderinto su svarbiausiomis valstybės in
stitucijomis, prasmę, pagrįstumą ir 
svarbą", - rašoma Vyriausybės spaudos 
tarnybos pranešime.

Pasaulio lietuvių ir Lietuvos moksleivių 
dainų šventės, Vyriausybės nutarimu, yra 
rengiamos Vilniuje kas ketveri metai. Pas
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kutinį kartą šventė vyko 1998 m., todėl 
kita turėjo būti 2002-ųjų vasarą.

Vienintelio savo karaliaus Mindaugo 750- 
ąsias karūnavimo metines 2003 m. liepos 
6-ąją Lietuva rengiasi paminėti įspūdingai.

2003 m. vyksianti Pasaulio lietuvių dainų 
šventė, Vyriausybės nuomone, galėtų tapti 
reikšmingu Mindaugo karūnavimo 750 
metų jubiliejinių iškilmių akcentu.

Jubiliejaus proga Vilniuje planuojama pa
statyti Karaliaus Mindaugo tiltą per Nėrį, 
paminklą Mindaugui, sutvarkyti Gedimino 
prospektą ir aplinkines gatveles. Taip pat 
ketinama surengti Rusijos muziejuose su
kaupto Lietuvos Didžiosios Kunigaikštystės 
palikimo parodą Lietuvoje, pastatyti spek
taklių ir surengti koncertų.

Iš departamento - į 
Strasbūrą

Tautinių mažumų ir išeivijos departa
mento vadovą R. Motuzą Lietuvos Vyri
ausybė pasiuntė dirbti į Strasbūrą kur jis 
užims ministro patarėjo pareigas ir rūpinsis 
tautinių mažumą žmogaus teisių klausi
mais.

"Lietuva stiprina nuolatinę atstovybę prie 
Europos Tarybos", - taip komentavo pas
kyrimą dienraštis "Lietuvos rytas". Naujo 
žmogaus atstovybėje prireikė po to, kai 
lapkrityje Lietuva pradėjo pirmininkauti 
Europos Tarybos ministrų komitetui.

Nuo gruodžio 3 d. Tautinių mažumų ir 
išeivijos departamento generalinio direkto
riaus pareigas laikinai eina pavaduotojas 
Steponas Kulbauskas.
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Prasidėjo lemiamas 
pasirengimo narystei 
NATO etapas

Lietuva įsipareigoja skirti reikiamus ište
klius gynybos išlaidoms ir yra pasirengusi 
prisidėti prie JAV ir tarptautinės bendrijos 
pastangų kovojant su terorizmu.

Tokios mūsų šalies nuostatos užfiksuotos 
Lietuvos pasirengimo narystei NATO pro
gramoje, kurią spalio pradžioje Lietuvos 
misijos prie NATO ambasadorė Gintė Da- 
mušytė oficialiai įteikė Aljanso generalinio 
sekretoriaus padėjėjui politiniais klausi
mais ambasadoriui Guentheriui Attenbur- 
gui.

Įteikdama aljansui šią programą, Lietuva 
formaliai įžengė į lemiamą pasirengimo 
narystei etapą prieš 2002 metų rudenį 
Prahoje įvyksiantį Aljanso viršūnių susiti
kimą, pažymima Užsienio reikalų ministe
rijos pranešime spaudai.

NATO generalinio sekretoriaus padėjėjas 
teigiamai įvertino Lietuvos pasiekimus, bei 
paragino naudotis visomis narystės veiks
mų plano teikiamomis galimybėmis.

Frankfurto knygų pasaulis po išpuolio 
JAV aprimo: knygų mugės vadovai pripa
žino, kad šiemet į Frankfurtą atvyko 10% 
mažiau lankytojų, negu pernai. Tačiau 
mugėje atsisakė dalyvauti vos 54 dalyviai 
iš 6661 užsiregistravusio - daugiausiai JAV 
leidyklos.

Lietuvos leidyklos, rašytojai ir kultūros 
ministerijos atstovai, kurių dalyvavimas 
mugėje šiemet priminė publikos viliotinį, 
nenuobodžiavo. Avansu patikėjusių lietu
viška šypsena buvo nemažai.

Išgirdusi liepos mėnesį Frankfurto mu
gės netikėtai paskelbtą naujieną, jog 2002 
m. pagrindinė mugės tema bus Lietuvos 
literatūra, publika jau šiemet smalsiai ste
bėjo lietuvius. Į 45 minutes trukusią spau
dos konferenciją susirinko pilna salė žur
nalistų, kurie kaip mat išgraibstė spaudos 
rinkinius, sukeldami likusiųjų nepasitenki
nimą - gal per mažai jų buvo paruošta?

Įtariais žvilgsniais pavarsčiusi žurnali
stus, panorusius gauti nemokamą, taip 
vadinamąjį recenzinį knygos egzempliorių, 
viena iš Lietuvos leidyklų nusprendė, jog 
valiuta "straipsnis už knygą" jai netinka. 
Vakarų leidyklų išlepintam žurnalistui beli
ko gūžtelėti pečiais: yra ir kitų vertų 
aprašyti knygų. O gal leidykla būtų vis 
dėlto laimėjusi?

Oficialiosios Lietuvos atstovai atsi
prašinėjo neturėję laiko sukurti projekto 
emblemos ir nespėję susitarti dėl progra
mos detalių tačiau pateikė prisistatymo 
šūkį "Lietuva: bus daugiau".

Lietuvos kultūros viceministrė I. Marčiu
lionytė ir pristatymo Frankfurto knygų 
mugėje koordinacinio biuro projekto vado
vė R.Drazdauskienė akcentavo politinę pri-

Lapkričk) pabaigoje Briuselyje Lietuva 
baigė derėtis su Europos Sąjunga dėl dar 
trijų sričių - laisvo asmenų judėjimo, muitų 
sąjungos r konkurencijos - ir dabar savo 
sąskaitoje turi uždarytus 21 iš 31 derybinio 
skyriaus.

Vyriausiojo euroderybininko P.Auštrevi- 
čiaus teigimu, Lietuva įžengė į paskutinį 
derybų laikotarpį, tačiau prieš akis nema
žiau įtempti derybų metai, kartu nulemsią 
finansinę ES paramą Lietuvai.

Laisvo asmenų judėjimo srityje Lietuva 
sutiko su ES reikalavimu kurį laiką riboti 
laisvą asmenų judėjimą su sąlyga, jog, es
ant reikalui, galės taikyti tokias pačias 
priemones dabartinių ir naujai į ES įsto
siančių šalių piliečiams. Šiuose apriboji
muose, beje, Lietuva jau dabar yra pasie
kusi kai kurių pozityvių išimčių. Danija, 
Olandija, Airija ir Švedija jau dabar sutinka 
į savo darbo rinką priimti ir naujųjų ES ša
lių piliečius. D. Britanija paskelbė taiky
sianti minimalų dvejų metų darbuotojų iš 
Lietuvos judėjimo apribojimą, o pereina
mąjį laikotarpį su kitomis ES šalimis Lietu- 
va tikisi sutrumpinti dvišalėse derybose.

sistatymo reikšmę ir pažadėjo parodyti 
pirmiausiai šiuolaikinę literatūrą.

Po konferencijos pasirodžiusiose spau
dos žinutėse skaitytojai pirmiausiai suži
nojo tai, kad Lietuva nesiruošia slėpti nei 
savo sudėtingos praeities, nei šiandieninio 
troškimo integruotis į vakarietiškąją kul
tūrą- mat, programos pristatyme Lietuvos 
leidėjų sąjungos pirmininkas Saulius Žukas 
užsiminė ir apie sovietinę cenzūrą, ir apie 
finansinius nepriteklius, ir apie konkuren
ciją tarp leidyklų.

FrgnkfyrtQ knygų mygė
KITĄMET - 
SU LIETUVIŠKU
AKCENTU
Šiemet mugėje savo knygas pristatė 

"Tyto Alba", "Vaga", "Alma Litera", "Baltos 
lankos" ir Dailės akademijos leidykla. Ats
kirai buvo parodyta mokslinė literatūra, 
atskirame stende į klausimus atsakinėjo 
oficialiosios Lietuvos atstovai.

Kai kurios Vokietijos bei Šveicarijos lei
dyklos jau padarė pirmąjį žingsnį Lietuvos 
pristatymo link. Leidykla iš Oberhäuser» 
"Athena" mugėje siūlė Klauso Berthelio 
vertimų iš lietuvių kalbos. Šioje leidykloje 
pasirodė R.Gavelio apsakymų rinkinys 
"Taikos balandis"/"Friedenstaube", A.Šlio- 
gerio filosofinis dienoraštis "Post Scriptum" 
ir T.četrausko ironiškų vaizdelių knyga 
"Kažkas, kažkaip, kažkur"/"Irgendwas, ir
gendwie, irgendwo". Serijoje "Literatur 
aus Litauen" dar turėtų pasirodyti šio ver
tėjo paruoštas lietuvių lyrikos tomelis.

Pažanga Europos 
Sąjungos derybose
Derybose muitų srityje ES pripažino es

minę Lietuvos pažangą, toliau pagrindinis 
dėmesys bus skiriamas importo ir eksporto 
muitų bei mokesčių administravimo geri
nimui, muitinės postų modernizavimui ir 
informacinės sistemos kūrimui.

Lietuva kartu su kitomis Baltijos šalimis 
bei Slovėnija yra pirmosios iš kandidačių 
baigusios derybas konkurencijos srityje. 
ES pripažino, kad Lietuvoje įtvirtinta kon
kurenciją skatinanti aplinka ir valstybės 
pagalbos lygis netgi žemesnis nei ES šaly
se. Šiame sektoriuje Lietuva dar turės už
tikrinti efektyvų valstybės pagalbos taisy
klių įgyvendinimą.

Šį pusmetį Lietuva sieks maksimalios pa
žangos derybose dėl transporto, finansų 
kontrolės, mokesčių, teisingumo ir vidaus 
reikalų sektorių.

Lietuva ketina baigti derybas su ES 2002 
m., o 2004 m. būti pasirengusi prisiimti 
narystės įsipareigojimus.

Kodėl būtent šios knygos turėtų repre
zentuoti lietuvių literatūrą? Atrodo, nei 
vertėjas, nei leidykla nesiruošia tvirtinti 
apsiimą nurodinėti, ką skaityti vokiečiams. 
Vertimus paskatino asmeninės simpatijos 
ir atsitiktinumai - bet ar ne taip ir gyveni
me susipažįstame su tais, kuriuos pama
tėme pirmą kartą?

Šveicarijos leidykla "Werd" prieš pat 
Frankfurto mugę išleido knygą "Nuo Bo- 
deno iki Lemano ežero"/"Vom Bodensee 
zum Lac Leman", kurioje surinkti kelių 
kartų lietuvių rašytojų tekstai apie Šveica
riją. Net jeigu knyga šveicarams ir pasiro
dys egzotiška - ar ne nuo egzotikos 
dažnai prasideda pažintis su nežinoma ša
limi?

Lietuviai atidžiai stebėjo graikus, šiemet 
Frankfurto mugėje svečių teisėmis 
parodžiusius savo literatūrą - lietuvių aki
mis, jie sulaukė didelio publikos susidomė
jimo. Tačiau Vokietijos literatūros kritikai 
atvirai apgailestavo, jog Graikiją užgožė 
aktualūs įvykiai. Mugėje graikai rodė vo
kiečiams ne tik literatūrą - Frankfurto mu
ziejuose ir galerijose graikai pristatė savo 
fotografus ir dailininkus, istoriją ir politiką.

Iš šios prisistatymo koncepcijos žada 
mokytis ir Lietuva - besidomintiems lite
ratūra vokiečiams ruošiamasi parodyti ir 
O.Koršunovo teatrą, ir lietuvių fotografų 
darbų. Tačiau programa dar tikslinama, ir 
rengėjai patys gali papasakoti tik apie jos 
kontūrus.

Ar jie panorės Vokietijos lietuvių pagal
bos, irgi dar neaišku. Tačiau būtų gaila, 
jeigu jie atstumtų pavyzdžiui, Frankfurto 
lietuvių jau ištiestą ranką.

Jolita Venckutė
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Įvokiecių SPAUDA LIETUVIŠKOMIS TEMOMISl

Politika:

Ypatingai daug dėmesio Vokietijos spau
doje susilaukė lapkrityje ES komisaro 
Gūnterio Verheugeno padarytas praneši
mas apie ES plėtimą. Pasak ES Komisijos 
Prezidento Romano Prodi, kandidatės pa
darė "nelauktą pažangą, kurios dar prieš 2 
metus nebuvo galima numatyti". Komisa
ras G.Verheugenas pranešė apie galimą 
derybų baigtį 2002 metais, nors ir priminė 
kandidatėms apie jų neišspręstas proble
mas teisės, valdymo ir kt. srityse. {Kölni
sche Rundschau, Hamburger Abendblatt, 
Morgenpost Berlin, Tagbiatt ir kt)

"E skeptikų lietuviai virto Europos fe
nais", - apie lietuvių požiūrio pasikeitimą, 
spalio mėn. atliktos apklausos rezultatais, 
pranešė Bremer Nachrichten. Straipsnyje 
rašoma apie greitai pozityvėjančią visuo
menės nuomonę, vyriausybės žingsnius, 
Lietuvos pažangą derybose su ES.

Vokietijos gynybos ministro R.Scharpingo 
vizitą Pabaltijo šalyse aprašė daugelis di
enraščių. Jo metu ministras pabrėžė Vo
kietijos paramą joms įsijungiant į euroat- 
lantines saugumo struktūras. Su kolego
mis, valstybių ir vyriausybių vadovais bei 
parlamentų pirmininkais jis kalbėjo apie 
Baltijos jūros kooperacijos plėtrą Rusijos 
reikšmę Europos saugumui, taip pat ben
drą kovą prieš tarptautinį terrorizmą.

Su Europos Sąjungos plėtra susijusi pro
blema aprašyta Tagbiatt, Sachsen kn Netz 
publikacijose antrašte "Giftküchen liegen 
im Osten". ES nares baugina faktas, kad 
bendrijos kandidatės ne tik vis plačiau 
naudojamos kaip narkotkų tranzito šalys, 
bet tampa ir "kvaišalų laboratorijomis". 
"Ypač Pabaltijo šalyse - Lietuvoje, Latvijo
je, Estijoje - Lenkijoje, Vengrijoje ir Lenki
joje kvaišalai gaminami vis didesniais kie
kiais". Ir nors Rytų Europos šalyse realią 
padėtį atspindinčių duomenų nėra, ES sta
tistika apie narkotikų vartojimą ir jo 
pasėkmes verčia dabartines nares sune
rimti. {Die Presse)

Kultūra:
„In Litauen müssen die Fantasievollen 

gedeihen wie anderswo Korn oder Früch
te", - nusprendė Sachsen Online kultūros 
apžvalgininkas po Oskaro Koršunovo tru
pės spektaklio Leipzigo „Euro-Scene". 
Straipsnyje aprašyta originali „Sommer
nachtstraum" lietuviška versija, sužavėjusi 
festivalio žiūrovus.

„Koršunovas ist ein Bühnenmagier, dem 
jedes Mittel recht ist, um seinen Bildern 
jene rauschhafte Wirkung zu verleihen, 
nach der die Zuschauer binnen von Minu
ten süchtig sind", - rašė Berliner Morgen
post po O. Koršunovo „Meistro ir Margari
tos" interpretacijos pagal M.Bulgakovo filo
sofinį romaną Berlyno Hebei teatre. 
Laikraštyje Die Weit O. Koršunovo trupė 

aprašoma straisnyje antrašte „Der Thea
ter-Teufel aus Litauen".

Kauniečių vaikų choro "Varpelis" (vad. 
K.PIančiūnas) gastrolės aprašomos keletoje 
laikraščių. Nuo 1996 metų pastoviai 
Rheingau besilankantis kolektyvas ir šįkart 
svečiavosi Rheingau muzikos festivalyje 
{Rheingauer Nachrichten). Kempten'e 
"Varpelis" atidarė Kempten Katholische 
Kirchenmusik 100 metų jubiliejui skirtą 
šventę. Savo viešnagės metu „Varpelis" 
taip pat pasirodė Frankfurto Operoje. Pa
jamos už koncertus bus skiriamos Bene
diktinų vienuolyno Palendriuose rekon
strukcijai bei pačiam "Varpelio" orkestrui 
paremti. {Allgemeine Zeitung)

Mūncheno vyriausiojo burmistro inicia
tyva sukurta atminimo lenta (dailininkė 
Beate Passow) 1000 žydą prieš 60 metų iš 
Mūncheno ištremtų į Kauno IX fortą pa

gerbti. Münchener Zeitung straipsnyje 
aprašomas forto įkūrimas ir skirtingos pas
kirtys istorijos raidoje. (Tageszeitung)

Gießener Anzeiger aprašo lietuvės akor
deonistės Liudmilos Slekonienės koncertą. 
Skambėjo Daquin, Rameau, Couperin, 
J.S.Bach, M.ICCiurlionio, W.Nowi-kow bei 
W.Semionow kūriniai, muzikės virtuoziška 
technika bei įsijautimas sužavėjo Gießeno 
publiką rašo laikraštis.

Lietuvė pianistė Guoda Gedvilaitė ir 
smuikininkas Vilhelmas Čepinskis koncer
tavo Dexheime. {Main-Rheiner)

Darmstadte "Die nEUen- Europäische 
Versionen" projekte tarp kitų rašytojų ir 
poetų iš ES šalių kandidačių Vanda Ju
knaitė pristatė savo kūrybą Lietuvoje pra
dėjusią naują literatūrinę epochą taip pat 
pažvelgė į Lietuvos istoriją ir dabartį. 
(Darmstädter Echo)

Kriminalinė kronika:
Ludwigsburgo kriminalinė policija kartu 

su Štuttgarto prokuratūra specialaus reido 
metu surado nelegaliai apylinkėje dirban
čių Lenkijos, Čekijos ir daugiausiai Lietuvos 
piliečių, - raišo Stuttgarter Zeitung. Prelimi
nariais duomenimis apie 350 kaip turistai į 
Vokietiją atvykusių žmonią nelegaliai 
įdarbintų apylinkės restoranuose ir užeigo
se, už 15 vai. darbo dieną gaudavo 20 DM.

Lūbecko uoste sulaikyti du belgų treneri
ai, iš Lietuvos gabenę 8 milionus kontra
bandinių cigarečių (nesumokėtų mokesčių 
žala - daugiau nei 2 milijonai markių). Bel
gų vairuotojai sulaikyti nebuvo, nes, poli
cijos manymu, jie su nelegaliu kroviniu 
nėra susiję. {Lübecker Nachrichten)

Baselio pasienio policija suėmė 4 „krimi
nalinius turistus" iš Lietuvos, konfiskavo 
nemažai padirbtos USD valiutos, įsilaužimo 
įrankių. Tokių „turistų" iš Baltijos šalių vis 
daugėja - apie valstybinių tarnybų nerimą 
rašo Netzpress.
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Ekonomika:
Bavarijos Pramonės ir prekybos rūmai 

pranešė apie stipriai auganti eksportą į 
Rytų šalis, taip pat ir į Pabaltijo valstybes. 
Apie PPR (IHK) inicijuotus projektus pra
monės ir prekybos ryšiams su naujos rin
kos šalimis plėsti rašo Nordbayerischer 
Kurier.

Meckienburgo - Vorpommern žemės ūkio 
ministro Tillio Backhauso delegacija lankėsi 
Lietuvoje, kur susipažino su žemdirbystės 
ir gyvulininkystės situacija, bandant pereiti 
prie Europos Sąjungos standartų. Ministras 
su Lietuvos vyriausiuoju veterinaru dr. Ka
zimieru Lukausku dar kartą aptarė galimą 
savo žemės ir ES paramą Lietuvai šioje 
ūkio srityje. {Schweriner Volkszeitung)

Nežiūrint ekonominės krizės, Vokietijos ir 
Pabaltijo šalių prekyba kiekvienais metais 
auga. Iki šiol didžiausias prekybos partne
ris lieka Lietuva: užsienio prekybos 
apyvarta siekia 1,53 mirti, markių (ek
sportas į Lietuvą per pirmą šių metų pus
metį pakilo 38%, importas iš Lietuvos - 
22%), rašo Sachsen im Netz.

Scandlines Euroseabridge GmbH lapkričio 
pabaigoje atidarė nauja kelto liniją Kiel ■ 
Klaipėda, kuri pervežimo galimybes pakels 
20%. Šitaip jūros transporto kompanija at
sižvelgia į klientų patogumą: vis labiau 
darosi reikalinga alternatyva žemės trans
portui į Pabaltijo šalis ir į Rusiją. 2000 
metais linija Kiel - Klaipėda buvo perkelta 
beveik 51.000 keleivią 43.300 sunkveži
mių und 6.000 automobilių. {Die WeK)

Scandlines sukūrė naują jūrų transporto 
projektą „Via Mare Balticum", turėsiantį 
palengvinti susiekimą tarp Vokietijos, 
Skandinavijos, Pabaltijo ir Rusijos, rašo 
Schweriner Voikzeitung.

Antrašte "Baltai pasiruošę euro įvedimui" 
aprašoma trijų Pabaltijo valstybių valiutų 
politika per nepriklausomybės dešimtmetį 
pateikiami aktualūs finansiniai duomenys 
apie kiekvienos šalies pasirengimą stoti į 
ES. {Stuttgarter Zeitung

Puslapį pagal pub/ikadjas vokiečių Mb. 
išeinančioje spaudoje ir elektroninis 

žiniaskiaidos puslapiuose parengi
Bernadeta Goštautam
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LKI SUVAŽIAVIMAS

Holokaustas Lietuvoje: prisilietimas prie bendros žaizdos
Jubiliejinais 20-aisiais savo gyvavimo 

metais Lietuvių kultūros institutas meti
niame suvažiavime ėmėsi taip pat jubilie
jinės - šiemet suėjo 60 metų nuo tų įvykių 
- ypatingai sunkios temos Lietuvos istori
joje. Už programinio suvažiavimo pavadi
nimo "1941-ieji metai: klausimai Lietuvos 
istorijai" rikiavosi iki šiol lietuviams tiek 
Lietuvoje, tiek ir už jos ribų labai sunkiai 
keliami klausimai ir dar sunkiau krentantys 
kaltinimai, ar tikrai mūsų tauta po šimtme
čius trukusio svetingumo susitepė rankas 
žydų krauju ir tapo niekšingiausiais nacių 
kolaborantais - žydšaudžiais.

Nagrinėti šios nepaprastai sunkios temos 
rugsėjo 28-30 dienomis į Romuvos pilį 
Hüttenfelde buvo pakviesti pranešėjai - 
mokslininkai iš Lietuvos, Vokietijos, o jų 
pasiklausyti ir su jais padiskutuoti atvyko 
kolegos ir susidomėjusieji net iš Rusijos ir 
Jungtinių Amerikos Valstijų įvairių tautybių 
atstovai, tap pati žydai.

Kaip pabrėžė LKI vadovas dr. Vincas 
Bartusevičius, šis instituto renginys nesiė
mė išspręsti šios sunkios temos ir sudėlioti 
visus taškus. Suvažiavimas greičiau trak
tuotinas kaip dar vienas mėginimas prie 
jos priartėti, kad ateityje pagaliau visi tikrai 
suprastų kas ir kodėl įvyko, taip kaip įvy
ko, kad pagaliau pažvelgtume atviromis 
akimis į skaudžią istorinę tiesą, kaip, pa

Nuotrauka atiminimai: suvažiavimo meninės programos 
dalyviai dr. M.Krupoves, M.Hoizmann ir M. Zingeris su LKI 
vadovu dr. V. Bartusevičiumi ir suvažiavimo vertėju buvu
siu M.Kohrs.

vyzdžiui, išmoko į ją žiūrėti vokiečių tauta, 
kurios gal dar ne viena karta neš ant savo 
pečių žymiai sunkesnę kaltę, nei dabar 
tenka ją pripažinti turint lietuviams.

Įvadinį pranešimą "14 birželio dienų: iš 
kolektyvinės lietuvių ir žydų atminties", iš 
kurk) išryškėjo, jog iš tikro lietuvių ir žydų 
prisiminimai apie šį laikotarpį gerokai ski
riasi, suvažiavimui padarė dr. Joachimas 

Tauberis iš Lūneburgo, tuo padėdamas 
pagrindą tolesniam temos plėtojimui.

Prof. dr. Alfonsas Eidintas, Lietuvos am
basadorius ypatingiems pavedimams, 
nagrinėjo temą "Lietuvių stereotipai apie 
"žydiškąjį bolševizmą." 1940-1941 metais", 
leidžiančią rasti dalinį paaiškinimą, (bet ne 
pateisinimą!) kodėl lietuviai laisvu 
noru tapo nacių bendrininkais holokauste.

Dr. Valentinas Brandišauskas iš Vilniaus 
pranešimu "1941-ųjų birželis: tyrimų kon
troversija" lyg ir praplėtė dr.Tauberio min
tis ne tik apie skirtingus įvairių liudininkų 
prisiminimus, kuriuos ne visada įmanoma 
objektyviai patikrinti, bet ir apie esamus 
nuomonių skirtumus tų pačių istorinių 
faktų ar dokumentų vertinime.

Istorijos doktorantas iš Frankfurto Chri- 
stophas Diekmanas padarė įdomų pra
nešimą apie vokiečių okupacinę politiką 
Lietuvoje. Naciai turėjo savo tikslus oku
puotoje Lietuvoje, kurios vėliau kaipo toki
os turėjo pagal jų planus išvis nelikti. Tači
au praktiškai visu okupaciniu laikotarpiu 
naciai savo planų įgyvendinime buvo labai 
priklausomi nuo lietuvių. Kaip seka iš to 
laiko istorinių statistinių duomenų, vokieči
ai tuo metu sudarė ne daugiau kaip 4 
procentus visų krašto gyventojų, kiti gi - 
nors ir ne visi likę 96 procentai, bet visgi 
dauguma - buvo lietuviai. Todėl dabar, - 

leido suprasti pranešėjas, 
- žvelgiant į tuos skaudži
us įvykius sakyti, kad vis
ką darė tik vokiečiai, o 
lietuviai buvo vien var
gšės aukos, nėra visiškai 
teisinga. Be lietuvių pa
galbos holokaustas Lietu
voje gal ir nebūtų visiškai 
neturėjęs šansų bet bent 
jau būtų nepasiekęs tokių 
masštabų kokius dabar 
matome istoriniuose liu
dijimuose ir su kuriais 
dabar taip sunku susitai
kyti. Tačiau aišku ir kita, 
sakė Ch.Diekmannas, jei 
nebūtų buvę nacių oku
pacijos, lietuviai patys, 
savo iniciatyva, be šio 
postūmio iš šalies, taip 
pat nebūtų tapę žydų žu
dikais.

Prof. dr. Wolframas 
Wette iš Freiburgo pateikė SS Standar- 
tenfūrerio Kario Jägerio, nacių saugumo 
policijos vado Kaune biografinį eskizą. Jis 
turėjo klausytojams sukelti minčių apie 
psichologines vienokių ar kitokių asmens 
veiksmų paskatas ir priežastis, kuomet ci- 
viliame gyvenime buvęs eilinis, niekuo 
ypatingu iš savo aplinkos neišsiskiriantis 
asmuo, esant tam tikroms išorinėms sąly- 
goms, tampa žiauriu žudiku, kuris, be kita 

ko, dar ir su buhalteriniu skrupulingumu 
fiksuoja savo "darbus", o po to, minėtoms 
sąlygoms vėl kitaip pakrypus, dar ilgai su
geba niekeno neįtartas ir nepastebėtas 
gyventi savo ankstesnįjį pilko piliiečio 
gyvenimą.

Profesorė iš Maskvos Červonaja ne tik 
įdėmiai klausėsi pranešimų bei aktyviai 
dalyvavo diskusijose, bet ir pagaliau iš vi
sos širdies tarė, jog mes esame laimingi, 
gyvendami laisvose demokratinėse šalyse, 
kuriose galima nagrinėti ir sunkiausius sa
vo valstybės istorijos laikotarpius, jos gi 
valstybė ir šiandien tebevykdo genocidą 
Čečėnijoje, o tarp jos tautiečių mažai atsi
randą suvokiančių, kas tai iš tikro yra, ir 
išdrįstančių tatai pavadinti tikruoju vardu.

Dr. Arūno Bubnio pranešimas buvo skir
tas specialiai lietuvių policijos batalionų 
vaidmeniui holokauste išryškinti ir paban
dyti suprasti, kodėl vieni iš jų žudynėse 
dalyvavo ypač aktyviai, kiti praktiškai ne.

Išsamiai su skaitytais pranešimais bus 
galima susipažinti, išėjus metiniam LKI su
važiavimo darbų leidiniui.

Suvažiavimą, kaip jau įprasta, praturtino 
meninė programa, kuri šį kartą taip pat 
buvo artimai susieta su iš mokslinio taško 
nagrinėta tema.

Literatūriniame-muzikiniame vakare su
važiavimo dalyviai ir svečiai išgirdo Mar
garetes Holzmann iš Gießeno skaitomas 
ištraukas iš jos parengtų spaudai ir išleistų 
knygoje "Dies Kind soll leben" jos motinos 
atsiminimų apie pirmąsias 1941-ųjų metų 
okupacijos dienas Lietuvoje. Markas Zin
geris, poetas, rašytojas, publicistas ir žur
nalistas iš Lietuvos, skaitė savo eiles, o dr. 
Marija Krupoves, žinoma Lietuvos tautinių 
mažumų folkloro rinkėja, tyrinėtoja ir in- 
terpretatorė, akomponuodama sau gitara 
dainavo Vilniaus geto dainas.

Suvažiavimo metu Romuvos pilies fojė 
savo knygomis prekiavo Pabaltijo tema 
specializuotos leidyklos-knygyno "Mare 
Balticum” ir leidyklos "Politik und Wissen
schaft" vadovas W.Pflug.
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Įzinios iš apylinkiųI

Berlynas:

LIETUVIAI
VOKIETIJOS SOSTINĖJE:

GYVENIMAS VERDA

Z Vytautas Babravičius - SI
MAS, Lietuvos country legenda, 
Berlyno lietuviams koncertavo 
spalio 14 d. Klub "Dialog" patalpo
se. Po koncerto įvyko bendras 
Berlyno lietuvių vakaras.

Z A. Mamontovas gruodžio 
pradžioje lankėsi populiarioje Ber
lyno radijo stotyje Fritz, kur da
lyvavo naktinėje laidoje "Night 
Right Interview Special". Muziką ir 
interviu buvo galima išgirsti Fritz 
radijo stoties bangomis (Berlyne 
102,6 MHz) bei per internetą 
gruodžio 10 d. naktį.

Z Pražiopsojusieji O.Koršunovo 
teatro pasirodymus Berlyne lap
kričio mėnesį, dar turėjo progos 
atsigriebti gruodžio 12 d, kuomet 
Schaubühne am Lehniner Platz 
buvo dar parodytas spektaklis 
"Feuergesicht". Pražiopsojusiems 
ir dabar tikrausiai teks jau ilgėliau 
laukti arba bandyti laimę Lietuvo
je.

Z Senelio Šalčio pranešimu 
Kalėdinis Berlyno lietuvių draugi
jos susitikimas įvyko gruodžio 16 
dieną Lietuvos ambasadoje. Sene
lis Šaltis buvo vaišinamas ne vien 
pyragais ir sausainiais, bet ir su
muštiniais, ir kitokiais rimtesniais 
valgiais. Sotus ir laimingas jis ne
pašykštėjo gražių dovanų mažie
siems berlyniečiams.

Z Studentai, auklės, bedarbiai, 
daugiadarbiai ir visi kiti, kurie 
Kalėdoms ir Naujiesiems me
tams pasiliko Berlyne, ir šiemet 
vėl buvo pakviesti šventines di
enas praleisti lietuviškoje kompa
nijoje. Šiais metais nepavykus 
išsinuomoti kavinės, susitikimai 
buvo numatyti pas apylinkės pir
mininką Arūną Wilkat.

Parengta pagal 
Berlyno lietuvių puslapius internete 

www.bitn.de

777

Frankfurtas:

NAŠŪS METAI
Šiuo metu apylinkei priklauso 14 regi

struotų narių bet Frankfurte ir jo priemie
sčiuose gyvena apie 500 tautiečių daugi
ausia jaunimas, ir mes nė vieno, atėjusio į 
mūsų susitikimus, neatstumiame.
Į kiekvieno mėnesio pirmą sekmadienį 

Maria Rosenkranz bažnyčioje vykstančias 
lietuviškas šv. Mišias ir po to parapijos sa
lėje vykstantį pasižmonėjimą atvyksta nuo 
40 iki 120 asmenų. Bent pusė iš jų kaskart 
būna vis kiti, taip pat ir ne vien katalikai, 
bet ir evangelikai, žydai, musulmonai (su
tuoktiniai) ir netikintys.

2001 metais turėjo gražų lietuvių ben
druomenės įėjimą į Frankfurto viešumą. 
Dalyvavome tradiciniame kasmetiniame 
Frankfurte gyvenančių įvairių tautybių ir 
kultūrų pasirodyme Paulsplatz aikštėje, 
paruošėme puslapį Städel Meno Akademi
jos išleistame "Multikulti" žurnale. Deja,

Hamburgas:

Valdybos darbas įvertintas labai gerai
Šiuo metu atnaujintame Hamburgo apy

linkės sąraše yra 65 nariai. Per 2001 metus 
Hamburge į lietuvių bendruomenę įstojo 
11 narių. Bendruomenės nariai, svečiai ir 
prijaučiantys reguliariai renkasi vieną kartą 
per mėnesį (paskutinį mėnesio trečiadienį, 
18 vai.) Lietuvių katalikų misijoje, adresu 
Holzdamm 22.

Praėjusių metų lapkričio 11 dieną išrink
toji valdyba buvo susirinkusi 5 kartus. Per 
tuos susitikimus dalintasi informacija, pla
nuoti ir ruošti renginiai. Visi valdybos nariai 
stengėsi sąžiningai ir gerai atlikti savo par
eigas.

Trumpai apie renginius apylinkėje:
2001 m. vasario 6 d. surengėme tradici

nę Kalėdų eglutę.
Taip pat jau tradicija tapęs Vasario 16- 

osios minėjimas įvyko vasario 24 d. Šiemet 
susirinko apie 270 žmonių salėje neliko 
sėdimų vietų. Minėjime dalyvavo ir Lietu
vos Respublikos garbės konsulas Hans- 
Friedrich Saure, pranešimą skaitė Lietuvos 
ambasadoriaus Vokietijoje patarėjas Algis 
Misevičius.

Dar vienas šios šventės paminėjimas įvy
ko per pačią vasario 16-ąją Mčvenpick 
restorane Hamburge, kur vasario 7-17 d. 
vyko Lietuvos dienos. Tuomet ir mes čia 
pasigardžiavome lietuviškais patiekalais, 
lietuviška muzika bei lietuviškais stipresni- 
aisiais gėrimais.

Atstovavome Lietuvą Hamburge gegužės 
5-6 dienomis vykusiame Europos kultūrų 
festivalyje (Festival der Kulturen in Europa 
in Völkerkundenmuseum). Ne tik lietu

pritrūko jėgų pasirodyti dar vienoje tradici
nėje Frankfurto šventėje "Museumsufer- 
fest".

Bendrai paėmus, metai buvo našūs: lie
tuvių šeimose gimė daug vaikų į Frank
furtą pagal vokiškąją "greencard" progra
mą atvyko visa eilė kompiuterių speciali
stų pagaliau ir vyrų-studentų iš Lietuvos 
padaugėjo. Vėl atgijo tradicinė darbo 
ieškančiųjų "potiltė" (pssst! perdaug plačiai 
nepasakoti), buvo keletas deportacijų bei 
suėmimų dėl nelegalaus biznio.

Pasaulis pilnas visokių spalvų - nuo roži
nių svajonių iki juodos nevilties, taip ir mū
sų tautiečiai gyvenime neišvengia visokių iš 
jų! Gal padėtis pagerėtų Lietuvai tapus 
Europos Sąjungos nare, kuomet niekam 
nereikėtų nelegaliais būdais ieškoti, kaip 
užsidirbti pragyvenimui?

2002 metais Frankfurto knygų mugės 
akcentas teks Lietuvai. Turėtų būt daug 
renginių prie kurių ir Frankfurto lietuvių 
bendruomenė norėtų mielai prisidėti.

Apylinkės pirmininkas Romas Šileris 

viškais skanėstais, bet ir tautinių šokių 
grupės pasirodymu domėjosi plati publika.

Pasibaigus vasarai, rugsėjo 8 d. Berger- 
dorfo irklavimo klube įvykusioje Vasaros 
palydų šventėje visi turėjome galimybės ir 
vėl susitikti, pasidalinti vasaros įspūdžiais, 
kartu pasilinksminti ir pabendrauti.

Algio Misevičiaus iš Lietuvos ambasados 
tarpininkavimo dėka spalio 18 d. mokyklos, 
kurioje dirba mūsų bendruomenės narys 
Hans-Heinrich Busse, salėje suorganiza
vome Vytauto Babravičiaus koncertą, su
laukusį didelio hamburgiečių ir jų svečių 
susidomėjimo.

Lapkričio 4 d. bendruomenės narius dži
ugino nuostabi muzika ir lietuviškos eilės. 
Tą sekmadienį Lietuvių katalikų misijos 
patalpose koncertavo kelių konkursų lau
reatė devynmetė pianistė Guosta Tamuly- 
naitė, bei savo eiles skaitė rašytoja Jutta 
Noak.

Lapkričio 17 d. įvykusiame visuotiniame 
Hamburgo apylinkės susirinkime buvo 
išklausytos apylinkės valdybos pirmininkės, 
kasininkės ir kontrolės komisijos atsakaitos 
už praėjusius veiklos metus ir išrinkta 
nauja valdyba. Valdybos darbas, sulaukęs 
daug teigiamų bendruomenės narių atsi
liepimų buvo įvertintas labai gerai. 
Išrinkta naujoji 6 asmenų apylinkės valdy
ba pareigomis pasiskirstė sekančiai : Dalia 
Henke - pirmininkė, Jolanta Adamony - ka
sininkė, Salomėja Böttcher - sekretorė, Vi
da Busse, Beata Stankevič, Erika Davidavi- 
čius - pavaduotojos.

Apylinkės pirmininkė Dalia Henke
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Hamburgas: Muzika ir poezija - egzistencijos papuošalai
"Mažiausiai kartą per dieną privalu 

klausytis muzikos, paskaityti gerą eilėraštį, 
apžiūrėti paveikslą pasakyti keletą protin
gų žodžių" - teigė vokiečių poetas J.W. 
Goethe.

Atsitiktinumas, o gal ir būtinybė subūrė 
hamburgiečius lapkričio 4 d. po vienu sto
gu sielovados patalpose.

Vakaro puošmena - Kauno Juozo Nauja
lio muzikos gimnazijos 4-os klasės mokinė 
Guostė Tamulynaitė. Lydima atsidavusios 
mokytojos Audronės Paškauskienės ir rū
pestingos mamos, ji atvyko į Hamburgą 
dalyvauti Steinwey vardo pianistų konkurse 
ir savo amžiaus grupėje, paskambinusi 
Haidno "Sonatą E-dur", pelnė pirmą vietą.

Taką į šį konkursą mergaitei nutiesė 
hamburgietė Erika Davidavičius, jos inicia
tyva ir įvyko susitikimas su žaviąja devyn
mete pianiste. Haidno, Bacho, Schmito ir 
Melngailio kūriniais jaunoji pianistė padėjo 
susirinkusiems į jos koncertą ištrūkti iš 
kasdienybės ir lengvai įvedė į savo akordų 
ir melodinių linijų pasaulį, muzikiniais to
nais atgaivindama sielas.

Guostė per savo dar neilgą gyvenimą jau 
sugebėjo dalyvauti septyniuose konkur
suose ir visuose užėmė prizines vietas.

Nuskambėjus paskutiniams akordams ir 
nutilus karštiems aplodismentams, vakarą 
pratęsė rašytoja Jutta Noak. Ji pradėjo 
pasakojimu apie kompozitorių 
L.v. Bethoveną kuris savo "Devintojoje 
simfonijoje", norėdamas įkopti į aukščiau
sią viršukalnę, kad išreikštų džiaugsmą ir 
beribę meilę, pritrūksta ryškesnių tonų ir, 
mėgindamas praplėsti klaviatūrą įveda 
chorą bei žodžiais "džiaugsmas, graži dievų 
kibirkštis" sustiprina melodinę liniją. Tokiu 
būdu po nuostabiosios muzikinės vakaro 
dalies autorė lyg ir vėl reabilitavo žodį ir 
paskaitė dar keletą savo eilėraščių muziki
ne tematika.

1942 m. Lietuvoje gimusi vokiečių kilmės 
J.Noak Hamburge gyvena jau penkeri 
metai. Spaudoje pradėjusi reikštis po Ne
priklausomybės Lietuvoje atkūrimo, ji jau 
išleido dvi novelių vieną lyrikos ir vieną 
minčių etiudų knygas, parašė esė apie 
rašytojus Br.Radzevičių ir H.Sudermanną.

Pasak J.Noak, jai kūryba - tarsi svarsty
klės, ant kurių svertams gyvenimas su dži
augsmais, meile, liūdaesiu, kančia. Savo 
kūryboje autorė mėgina analizuoti gyveni
mo prasmės, laikinumo temas, trokšdama 
apčiuopti dabarties akimirką nespėjus jai 
virsti praeitimi.

Jos žodžių tikrumą dar padėjo sustiprinti 
nuolat hamburgiškių vakaruose grojanti 
pianistė V.Mozūraitienė, kuri savo pačios 
parinktais tinkamais muzikiniais intarpais 
tarsi nutiesė takus rašytojos žodžiams į 
klausytojų sielas.

Autorė J.Noak vakarą užbaigė žodžiais, 
jog muzika ir poezija turi vieną bendrą 
pamatą - mintį - pačią didžiausią žmonijos 
vertybę...

Ši daug emocijų sukėlusi muzikos ir poe
zijos šventė - atrodo - bus įskėlusi kibirkštį 
naujiems panašaus pobūdžio vakarams 
Hamburge. Poreikį jiems vienbalsiai tvirtino 
visi" susirinkusieji. Juk pagaliau - ne vien 
duona žmogus sotus.

J. Vaitkus

Lübeckas:

Nieko naujo
Metai pralėkė kaip šešėlis - nepalikdami 

pėdsako. Kas nuveikta per metų bėgį? Lyg 
ir nieko naujo, kuo būtų galima pasididži
uoti.

Petronėlė Kirkicki prie paminklo lietu
viams tremtiniams Lūbecko miesto 
kapinėse.

Lūbecko lietuviai kiekvieną antrąjį mėne
sio šeštadienį renkasi Sandstr. 17-23 esan
čiose Caritas patalose. Pamaldas praveda
me arba savo jėgomis, arba pakviestas iš 
Hamburgo maloniai atvyksta kun. diak. 
R. Baltulis.

Paminėtos ir atšvęstos visos šventės.
Ypač gražiai pažymėjome Motinos dieną 

kurios šventėje turėjome svečių iš Ham
burgo.

Birželio 14-ąją - Trėmimų dieną - prie 
tremtinių paminklo kartu su P.KIeveckiene 
padėjome vainiką.

Po to du mėnesius bendruomenės 
veikloje buvo pertrauka. Buvome išvykę 
atostogauti.

Vėl susirinkome rugsėjo mėnesį.
Mūsų apylinkėje solidarumo įnašą yra 

sumokėję visi nariai, išskyrus vieną kuris ir 
mūsų susirinkimuose nesilanko. Kaip ir pri
dera, 70 procentų surinktos sumos perve
dame į VLB sąskaitą o 30 procentų lieka 
bendruomenės kasoje.

Dėl siūlomų mokesčio paskirstymo tarp 
bendruomenės centro ir apylinkių ir kitų 
pakeitimų mano nuomone, reikėtų palikti 
taip, kaip yra.

Apylinkės pirmininkė
Petronėlė Kirkicki

IŠRINKTA VALDYBA
Lūbecko lietuviai lapkričio 25 d. sekma

dienį susirinko prie tautiečių paminklo Lū
becko miesto kapinėse paminėti Mirusiųjų 
dieną. Čia prisiminėme ir pasimeldėme už 
a.a. kunigą Šarką ir kitus, toli ir arti palai
dotus tautiečius.

Po to susitikome artimiausioje kavinėje, 
kur įvyko apylinkės rinkiminis susirinkimas.

Apylinkėje yra 22 nariai. Dalis jų dėl ligos 
ar kitų priežasčių retai atvyksta į mūsų su
sitikimus. Štai ir rinkimuose dalyvavo viso 
14 apylinkės narių. Slaptu balsavimu jie 
išrinko apylinkės valdybą kurioje pareigos 
buvo paskirtstytos sekančiai: Horstas Si
mon - pirmininkas, Konstanzia Tetmeier - 
sekretorė, Petronėlė Kirkicki - iždininkė. 
Kandidatais į valdybą tapo Eleonora 
Kušleika ir Elfriede Merecka.

Naujai išrinkta apylinkės valdyba palin
kėjo visiems gero bendradarbiavimo ir kad 
apylinkės narių ryšys vėl sustiprėtų. Nut
arta ateityje daugiau dėmesio skirti vienas 
kitam.

Apylinkės sekretorė
Kostanzia Tetmeier

Sausio 17d., (ketvirtadienį) 20 vai. Balisporthalle 
Frankfurte/Höchst vyks krepšinio varžybos 
Franfkurto "Skyliner" / Kauno "Žalgiris". 
Norintieji "pasirgti" kuo skubiau kreipkitės į Frankfurto 
lietuvius info@lietuviai.de arba tel. 069-9287 0244.

Romuvos apylinkė nuoširdžiai kviečia visus 
sausio 12 d., šeštadienį į 
SILKIŲ BALIŲ 

Romuvos pilyje.
Pradžia 19 vai., pabaiga - pranešim, kai pasibaigs.

Apylinkės valdyba
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Nenumatyti sunkumai dėl labdarų transporto
Prieš VLB tarybos rinkimus patikrinome ir 

sumažinome pilnateisių Memmingeno apy
linkės narių sąrašą. Dabar jame teliko 
įrašyta tik 19 asmenų.

Su liūdesiu turiu pranešti, kad spalio mė
nesį, būdama 78 metų amžiaus, mirė Genė 
Januškienė. Spalio pabaigoje taip pat mirė 
Elena Juknonienė, būdama 88 metų amži
aus.

Esame numatę Vasario 16-osios proga 
sušaukti lyg ir visuotinį susirinkimą, kad 
kuo kilniau nors ir nedideliame būrelyje 
atsvęstume Lietuvos Nepriklausomybės di
eną. Ta pačia proga paraginsime ben

druomenės narius jau nauja valiuta atsis
kaityti su solidarumo įnašo skolomis.

Aš labai mielai sau linkėčiau, kad mūsų 
dabar jau labai kuklus bendruomeninis 
ratelis rastų savyje kiek daugiau tautinio 
solidaraus pareigingumo.

Memmingeno apylinkė dar visai netoli
moje praeityje garsėjo didelėmis šalpos si
untomis į Tėvynę Lietuvą. Su Bavarijos 
Raudonojo Kryžiaus, miesto administraci
jos pagalba bei savo išgalėmis rengėmės ir 
vėl paremti vaikų namus ir prieglaudas, 
esant galimybei, net ligonines. Šiuo metu 
įvairūs kiekiai gėrybių jau randasi sandėli

uose, tačiau dėl transporto sunkumų esa
me priversti kiek stabtelėti. Viliamės, kad 
netolimoje ateityje ši problema išsispręs.

Palaikome labai glaudžius santykius su 
Panevėžio Dramos teatru. Iki šiol yra išsi
vystę labai artimi, prieteliški, tiesiog asme
niniai draugiški santykiai. Taip kaip praėju
siais ir užpraėjusiais metais, taip ir šiemet 
panevėžiečiai lankėsi pas mus Memminge- 
ne, o mes esame dažnai ir be galo širdin
gai esame priimami Panevėžyje.

Apylinkės pirmininkė
Herta Schäle

Romuva:

Vakaronėse skamba dainos

Vytautas Babravičius -SIMAS rudeniškai išpuoštoje Romuvos 
pilies salėje. Nuotr. L.ŽHaitytės-Mayer

Nuoširdžiai džiaugiamės, kad per šiuos 
metus, mūsų žiniomis, nė vienas apylinkės 
narys neišėjo Anapilin. O apylinkės gretas 
papildė vien per birželio-lapkričio mėnesius 
8 nauji, bet jau spėję parodyti entuziazmą 
ir iniciatyvą nariai. Keturi iš jų - buvę gim
nazijos mokiniai.

Haoenas, Bonna-Kölnas, Mülhausenas:

Lietuviai kaip paukščiai suskrido į Diisseidorfą
Visada tolimi - niekada svetimi
Mes kaip paukščiai čionai susirinkom

A. Jonynas
Šitie poeto žodžiai jau tapo tradiciniu 

moto Šiaurės Reino Vestfalijos krašto lietu
vių sąskrydžiams, savo ištakas suradu- 
siems prieš ketveris metus.

Ir šiais metais nerudeniškai saulėtą ir 
šiltą spalio 27-osios popietę, šventiškai nu
siteikę ir vedini gerų vilčių susitikti su že
miečiais, rinkosi entuziastai į tradicinį Dūs- 
seldorfo sąskrydį._________
2001 gruodis - Informacijos -10 psl.

Šiuo metu 
Romuvos apylin
kės sąrašuose yra 
146 nariai. Žino
ma, ne visi jie vei
klūs ir aktyvūs 
kaip norėtųsi. Ne 
išimtis ir solidaru
mo įnašas. Nors ir 
žinodami, kad 
apylinkės veikla 
yra finansuojama 
solidarumo įnašu 
ir aukomis, šią 
pareigą dalis narių 
atlieka vangiai.

Gegužės mėnesį 
išrinkta naujoji 
Romuvos apylin
kės valdyba sten
giasi į apylinkės 
veiklą įtraukti jau
nimą ragina, kad 
nariai ruošiant
renginius aktyviai 

prisidėtų savo sumanymais, sugebėjimais 
ir visi jaustųsi reikalingi.

Spalio mėnesį apylinkės nariai buvo kvie
čiami į rudens vakaronę smagiai praleisti 
laiką klausantis dainininko Vytauto Babra
vičiaus - SIMO - iš Lietuvos, patiems muzi
kuojant, dainuojant, šokant, ragaujant su-

Didžiulė Klarbach-Haus salė vos talpino 
sąskrydiečius, kurių čia susirinko virš 250.

Nuolatinis sąskrydžių organizatorius ir re
žisierius Valdas Jelis gerai žino, jog atvyku
siųjų skaičius ir sąskrydžių sėkmė priklauso 
nuo kruopštaus pasiruošimo. Jau prieš 
gerą pusmetį visi žemiečiai buvo gavę šio 
gražaus renginio programas ir sudominti 
galėsią vėl išgirsti Lietuvoje pamėgtos pop 
grupės "Vairas" iš Šiaulių koncertą.

Iš tikro, gailėtis atvykus ir nuobodžiauti 
niekam neteko: "Vairo" vokalistai plėšė 

sineštų gėrybių ir besišnekučiuojant. Tuo 
pačiu buvo galima aplankyti dailininko iš 
Lietuvos Prano Gudaičio, viešėjusio Lipšių 
šeimos kvietimu, tapybos darbų parodą.

Kilo sumanymas apylinkės narius, mėg
stančius liaudies dainą pakviesti du kartus 
per mėnesį kartu padainuoti. Kol kas įvyko 
tik vienas toks susitikimas-vakaronė, tačiau 
jis teikia vilčių kad lietuviška daina dar 
skambės.

Visus apylinkės narius, švenčiančius 
gimtadienį pasveikiname šventiniu atviru
ku.

Dar dirbant ankstesniajai apylinkės 
valdybai, vasario mėnesį buvo surengtas 
beveik tradiciniu tapęs Užgavėnių karna
valo balius. Ateinantį pavasarį norėtume 
suorganizuoti Atvelykio vakaronę.

Romuvos apylinkėje veikia moterų klu
bas, kuris kasmet rengia Motinos dienos 
paminėjimą. Taip pat veikia Romuvos ka
talikų parapijos komitetas, besirūpinantis 
parapijos reikalais ir organizuojantis 
bažnytinius renginius.

Romuvos apylinkės nariai neišvengiamai 
yra ir aktyvūs visų centrinių Vokietijos lie
tuvių bendruomenės, Lietuvių kultūros in
stituto, Vasario 16-osios gimnazijos rengi
nių dalyviai ir organizatoriai.

Apylinkės pirmininlė
Audronė Ručienė

dainas išsijuosę. O kai pasigirdo daina 
poeto St Baltakio žodžiams "Gimiau pačiu 
laiku", salėje suskambo bendras susirinku
siųjų choras ir po to dar ilgai netilo ploji
mai.

Sąskrydžio programą dar paįvairino jau
nų ir išradingų šokėjų pora Aira Šartnerytė 
ir Andrius Bielinis, bei savos kūrybos skai
tovė Aldona Šartnerienė.

Hageno apylinkės tarybos narys 
Pranas Mirbach
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Įzinios iš apylinkių)

Schwetzinqenas: Aukojome Kazlų Rudos bažnyčios vargonams
Mūsų apylinkėje yra 46 nariai, iš jų 14 

moterų ir 32 vyrai. Jauniausia narė yra 35 
metų, vyriausias - 87 metų amžiaus. Apy
linkės narių amžiaus vidurkis yra 63-64 
metai. Naujų narių šiais metais neturėjo
me.

Nuo 2000 m. lapkričio apylinkėje nebuvo 
nei mirčių nei kitų nelaimingų nutikimų.

Apylinkės veikla vyksta be pasikeitimų. 
Jau labai daug metų kiekvieno mėnesio 
pirmą sekmadienio priešpietę renkasi lietu
viško pokalbio apylinkės vyrai. Kas antrą 
sekmadienį kiekvieną mėnesį popiet susi
renkame į katalikiškas pamaldas lietuvių 
kalba Ketsch, o po jų dar mūsų įprastoje 
svetainėje visi maloniai pabendraujame.

Apylinkės sielovados reikalais rūpinasi 
kunigai Jonas Dėdinas ir Alfonsas Kelmelis 
iš Hūttenfeldo. Už šį jų pasitamavimą apy
linkei reiškiame gilią padėką.

Metų pabaigoje gruodžio mėnesį svetai
nėje po pamaldų paruošiame pagal visus 
lietuviškus papročius kūčių stalą. Kunigas 
padaro invokadją ir po to mes laužome 
plotkeles - kalėdaičius bei kartu pra
leidžiame keletą malonių valandų.

Šių metų birželyje apylinkės vyrai suor
ganizavo pikniką į kurį pakvietė visus apy
linkės narius su šeimomis ar gerais kaimy
nais.

Renkant solidarumo įnašą apylinkėje 
problemų nėra. Apylinkė turi einamąją 
sąskaitą viename Heidelbergo banke, į ku
rią gali kiekvienas pervesti solidarumo 
įnašą. Iš surinktos sumos, kaip ir priklauso, 
70 proc. pervedame Vokietijos LB valdybai, 
30 proc. lieka apylinkės kasoje.

Apylinkės kontrolierius griežtai seka visas 
mūsų pajamas ir išlaidas.

Apylinkė gavo prašymą paremti Kazlų 
Rūdos bažnyčios vargonų remontą. Tam 

tikslui sudėjo keletą šimtų markių ir tie pi
nigai per patikimą asmenį buvo perduoti 
parapijos žinion. Klebonas, išreikšdamas 
padėką už aukas, sakė, kad būsime visi 
įrašyti į aukotojų garbės sąrašą.

Kitų didesnių renginių apylinkėje ne- 
ruošiame, nes VLB centras mums yra ne
toli ir lengvai pasiekiamas, o ir renginių 
gausa čia mes tikrai nesiskundžiame. 
Tautos šventes ar šiaip kokius svarbius ju
biliejus mes be to pažymime per bažnyti
nius susitikimus, jubiliejinių gimtadienių 
proga visada pasveikiname mūsų apylinkės 
narius.

Su VLB valdyba palaikome gerus santy
kius, jei mums rėkia kokių patarimų ar 
patarnavimų viskas būna labai maloniai 
įvykdoma.

Apylinkės pirmininkas
Jonas Vitkus

AKTUALIJOS
Šie metai yra ypatingi Lietuvos ir Vokie

tijos santykiams. Rugpjūčio mėnesį mūsų 
valstybės šventė diplomatinių santykių at
kūrimo dešimtmetį. Vokietijos ambasadori
us Lietuvoje J.E. Detiofas von Bergas tei
singai ir tiksliai pavadino šį dešimtmetį di
plomatinės harmonijos dešimtmečiu. Dėl 
to sutaria ir mūsų istorikai ir politologai. 
Dar niekada istorijoje mūsų dvišaliai santy
kiai nebuvo tokie geri ir draugiški.

Istoriniame kontekste Lietuvos ir Vokie
tijos santykiams greitai 
bus tūkstantis metų. 
Nėra kitos tautos, kuri 
galėtų sakyti - ir raštu 
paliudyti - pažįstanti 
Lietuvą jau beveik 
tūkstantį metų. Tam 
tikra prasme Lietuvos vardas yra kilęs iš 
mūsų tautų - vokiečių ir lietuvių santykio. 
Kvedlinburgo analai liudija šį faktą ir ilgą 
mūsų tautų bendravimą.

Vokietija yra pirmoji, kuri 1918 m. de 
jure pripažino nepriklausomą Lietuvos re
spubliką. 1991 m. rugpjūčio 23 d. VFR pri
pažino atkurtą nepriklausomą Lietuvos Re
spubliką o rugpjūčio 28 d. tarp Lietuvos 
Respublikos ir VFR buvo užmegzti diplo
matiniai santykiai.

Hermonijos dešimtmetis neramių amžių 
kontekste yra ir mažai, Ir kartu labai daug. 
Mažai - grynai aritmetine prasme. Ir labai 
daug - dėl savo reikšmės. Kokia ji?

Vokietija yra Lietuvai viena pagrindinių 
partnerių. Pirmaisiais nepriklausomybės 
metais dažnai ją vadinome savo advokate.

Ji buvo viena pirmųjų Šengeno susitari
mo valstybių, kuri davė didžiulį impulsą 
siekiant mūsų piliečiams bevizio vykimo 
galimybės. Nuo 1999 m. Vokietija ir Lietu

va turi bevizį rėžimą. Tai tapo ne tik prak
tiniu, bet ir psichologiniu pokyčiu. Jis gero
kai palengvino tiesioginius kontaktus tarp 
mūsų šalių piliečių.

Vokietija yra neabejotino politinio svorio 
valstybė - Europos Sąjungos narė-įkūrėja ir 
šios organizacijos politinis ir ekonominis 
variklis.

Tai ketvirtoji pagal geografinį ir pirmoji 
pagal demografinį dydį Europos Sąjungos 
šalis, išsidriekusi mūsų kontinento širdyje. 

Vokietija - svarbi Lietuvai partnerė
Iš Lietuvos ambasados Vokietijoje vadovo pavaduotojo, įgaliotojo 
ministro Vytauto Gudaičio pranešimo VLB darbuotojų suvažiavime

Vokietija - tai 82 mln. vartotojų rinka Lie
tuvos eksportuotojams. Pagaliau, tai 
didžios kultūros šalis, svarbių kultūrinių 
renginių vieta.

Būtent todėl, matydami Lietuvos kon
taktų su tokia valstybe gausą išplėtotą vos 
per dešimt metų ir atsigręždami į priešta
ringus istorijos verpetus, galime konsta
tuoti: praėjęs dešimtmetis mums buvo la
bai sėkmingas dešimtmetis.

Vokietija tapo viena didžiausių mūsų ša
lies prekybos partnere. 2000 m. Lietuvos 
eksportas Vokietijon buvo 1,1172 mlrd. 
DM. Lietuvos importas iš Vokietijos -1,790 
mlrd. DM.

Šių metų pradžios duomenimis, Lietuvoje 
įregistruotos 1159 firmos, kuriose esama 
vokiško kapitalo, 792 iš jų - bendros įmo
nės.

Verslui ir investicijoms plėtoti pasirašytos 
svarbios dvišalės sutartys: dėl kapitalo in
vesticijų skatinimo ir abipusės apsaugos,

dėl pajamų ir kapitalo dvigubo apmokesti
nimo, dėl finansinio bendradarbiavimo, dėl 
oro susisiekimo, dėl keleivių ir krovinių 
tarptautinio pervežimo.

Bet vis dėlto mums reikia daugiau Vokie
tijos Lietuvoje r daugiau Lietuvos Vokieti
joje.

Mums rėkia daugiau bendrųjų įmonių 
daugiau vokiškų investicijų Lietuvoje. 
Greta kitų faktų reikia pripažinti ir šį: Vo
kietija, turėdama galingiausią Europoje 

ekonomiką yra 
tik ketvirta šalis 
pagal tiesiogines 
užsienio investi
cijas Lietuvoje.

Šiuo metu Vo
kietijos tiesioginės

investicijos Lietuvoje siekia 380 mln. DM ir 
tai sudaro 7 proc. visų tiesioginių investi
cijų Lietuvoje.

Tarp dvidešimties stambiausių investito
rių deja, nėra ne vienos Vokietijos kom
panijos... Tuo tarpu apklausos rodo, kad 
94 proc. Lietuvoje investavusių užsienio 
verslininkų mielai tai vėl padarytų.

Be to mus reikia daugiau žmogiškųjų 
kontaktų. Ir čia labai svarbi sritis yra tu
rizmas.

Nors praėjusiais metais turistų iš Vokie
tijos padaugėjo 20 proc. ir čia galėtume 
šiek tiek pasigirti teigiama dinamika, tačiau 
pvz. ištisa kaimo ekskliuzyvinio turizmo 
pramonė Vokietijos turistų yra dar prak
tiškai neatrasta.

Aišku, visa tai priklauso ne vien nuo Vo
kietijos ir jos vadovų. Investicijos, turizmas 
ir kt. yra lyg dvipusio eismo gatvė, kurioje 
mums patiems dar yra daug ko nuveikti.
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Įvokietijos lietuvių JAUNIMO SĄJUNGOJE!

Dvejonės prie tradicijų 
šaltinio: semti ar nesemti

Šių metų lietuvių organizuoto tradicinio 
kasmetinio pabaltijiečių suvažiavimo, vyku
sio lapkričio 1-4 d. Annabergo pilyje Bon- 
noje, tema buvo „Tradicijos". Taipogi tra
diciškai į šį renginį susirinko daugiausia 
lietuvių kurių buvo maždaug 30, be to at
vyko apie 15 latvių ir tik vienas estas.

Ypač šiais metais tapo aišku, kad tos su
važiavimų reikšmės, kokia ji buvo iki 1990 
metų nesugrąžinsi. Visas šalis vienijančią 
idėją sukurti sunku - o gal ir nebereikia? 
Kad ir tų „baltiškų" tradicijų - iš tikro jų lyg 
ir nėra. „Baltijos kelias? -taip, bet juk senai 
buvo... " - net tokia buvo vieno dalyvio 
nuomonė.

Iš tikro, kas gali mus jungti ir kaip gali 
sėkmingai plėtotis kaimyniniai santykiai, jei 
tiek mažai vieni apie kitus žinome. Virš 10 
metų koncentravomės į save, kas būdinga 
savai jaunai valstybei, ieškojome naujai 
savo vietos, indetiteto, bandėm išsiaiškinti, 
kas mes esame ir kur einame. Tose kelio
nėse paklydome. Pats laikas pradėti pažinti 
vieni kitus. Padėti tai padaryti - toks buvo 
šio suvažiavimo tikslas.

E pirmosios suvažiavimo dienos ypač 
įsiminė latvių dokumentinis filmas „Ar sun
ku būti jaunam?' ir po to išsivysčiusi dis
kusija apie jaunimo mąstymo paraleles ir 
skirtumus sovietmečiu ir dabar. Andrejs 
Urdze klausė, kokios vertybės mums yra 
svarbiausios ir ar jos skiriasi nuo jaunuolių 
kurie gyveno dar sovietmečiu.

Vėliau priartėjom prie tiesioginės suva
žiavimo temos, darėm rankdarbius. Vyrai iš 
medžio meistravo įrankius namų ruošai. 
Ištekėjusios ir turinčios draugą merginos 
siuvinėjo, o netekėjusios ir neturinčios 
draugo būrėsi: šviną liejo, apie ateitį 
sužinojo - kas ištekės, kas į vienuolyną eis.

Na o vakare - 
diskoteka. Šokom 
taip, kad net par
ketas drebėjo!

Sekanti diena 
garbingai ir graži
ai prasidėjo ilgai 
ruoštu lietuvių iš 
Hamburgo spek
takliu pagonių 
tema, .lis buvo 
skirtas daugiau 
estams ir latviams 
kaip meninė ir vi
zualinė Lietuvos 
istorijos pamoka. 
Deja, nei vieni, 
nei kiti nebuvo paruošę jokios meninės 
programos, kas labai nuvylė organizatori
us. Išvis - suvažiavimo programos dalių 
lankomumas buvo ne itin aukštas, visi jo 
dalyviai susirinkdavo tik valgio metu ir per 
diskotekas...

Na, bet slogią nuotaiką greit prablaškė 
įvairios linksmybės: bendrai žaidėm Quis- 
Show, šokom liaudiškus šokius, mokėm 
latvius ir estus "Kaip Jonelis moka". Mūsų 
žaidimai turbūt taip patiko, kad nenorėda
mi mums nusileisti latviai parodė ir savų li
audiškų žaidimų.

Nors dalyvavo tik vienas estas, tačiau 
garbingai - užsikrėtęs lietuvių entuziasmu, 
spontaniškai apsisprendė mus išmokyti 
dainuoti estišką dainą 3 balsų choru. Ir dar 
per vakarą jis sukūrė originalią paskaitą 
tema „Estijos istorija: kas būtų buvę, jei 
ne..."

Kartu iškylavome laivu Reino upe, susiki
bę už rankų dainavome „Tegyvuoja Balti
ja". Daug šiltos, prasmingos kamerinės 

nuotaikos sukūrė nuostabus klasikinės 
muzikos koncertas, organizuotas Vyto 
Lemkės.

Kažkas juokavo, kad tik per paskutinę di
enų diskusijų metu pagaliau tikrai susipa
žino su pabaltijiečiais...

Mažose, „maišytose" grupėse kalbėjome 
apie tradicijų reikšmę arba beprasmišku
mą. Taip pat išsakėm, kas patiko ir ko trū
ko per suvažiavimą. Pliusų ir minusų buvo 
po lygiai. Vienas iš didžiausių minusų buvo 
profesionalumo trūkumas, bet, bendrai 
paėmus, visiems suvažiavimas patiko ir - 
kas svarbiausia - buvo puikia motyvacija, 
tiesiog uždegė latvius kitais metais ruošti 
pabaltijiečių suvažiavimą. Gali būti, kad 
šitai, kaip antrinė pasėkmė, labiau suburs 
juos, nes, mūsų akimis, latviams dar 
trūksta vieningumo ir geros organizacijos.

Visi pabaltijiečiai, vienykimės!
Fausta Šimaitytė, 

VU S valdybos narė

Praėjusiame PU kon- Unnnracn data froLrri naLaieti Lygiagrečiai su oficialia kon
grese Australijoje buvo fYUIiyiCOU UCILCĮ ICI\U ĮJOtvCISLl greso programa kviesime Ne
numatyta, kad sekantį tuvių jaunimą į turistinę kelio-
kongresą ruoš Vokie
tijos bei Lenkijos lietuvių jaunimo sąjun
gos. 2001 m. pradžioje suburtas kongreso 
ruošos komitetas suplanavo kongreso eigą 
bei nusprendė, kad jis vyksiąs 2003 m. 
rugpjūčio mėnesį. Planai buvo pranešti 
VLB tarybos, valdybos, PLB valdybos po
sėdžiuose bei PLB/PUS pirmininkų suva
žiavime Punske.

Deja, Lietuvos Vyriausybė nusprendė 
perkelti Pasaulio lietuvių dainų šventę į 
2003 m. liepos mėnesį ir tuo sujaukė mūsų 
planus. Ruošti, kaip numatyta, PU kongre
są rugpjūčio mėnesį būtų reiškę atsisakyti 
daugelio dalyvių nes mažai kas po Dainų 
šventės liepoje dar būtų tiek ilgai, iki pra
sidės kongresas, galėjęs likti Europoje.

Todėl lapkričio pradžioje kongreso ruošos 
komitetas taip pat pakoregavo savo planus 
2001 gruodis - Informacijos -12 psi. 

ir perkėlė kongresą į liepos mėnesį. Jis 
prasidės tuomet, kai baigsis PLB XI-asis 
Seimas; deja, dar kolkas konkrečios datos 
negalime skelbti.

Keisdami renginio datų turime keisti ir 
tvarką. Pagal pakoreguotus planus, kon
gresą pradėsime Lietuvoje, po to keliausi
me į Punską Lenkijoje, kur įvyks kongreso 
stovykla. Stovyklos pagrindinės temos bus 
lietuviškos tradicijos bei ekskursijos į isto
rines prūsų ir lietuvių vietas. Po penkias 
dienas truksiančios stovyklos kongresantai 
atvyks į Hūttenfėldų kur vyks studijų 
dienos su paskaitomis, diskusijomis bei 
kitais užsiėmimais lietuvių jaunimui 
išeivijoje aktualiomis temomis.

E viso kongresas, planuojame, truks 
apie 17 dienų.

nę po Vokietiją.
Dabar, likus iki kongreso pusantrų metų 

mūsų darbai ir pareigos tampa vis kon
kretesni. Šiuo metu planuojame turistinę 
programų temas studijų dienoms, jau ku
riama interneto svetainė, jauna Lenkijos 
lietuvių menininkė Alicija Zimnkkaitė kuria 
kongreso emblemą.

Pasikeitus kongreso datai, tikimės, jame 
galės dalyvauti daugiau jaunimo iš Pietų 
Amerikos, kurių dauguma su šokių ansam
bliais atvyks į Dainų šventę Lietuvoje. Ti
kimės ir gausaus dalyvių skaičiaus iš Rytų 
Europos bei Azijos jaunimo sąjungų taip 
pat JAV, Kanados bei Australijos.

Labai tkimės, kad ir Vokietijos lietuvių 
jaunimas neliks vien pašalinis stebėtojas.

XI-ojo PU K ruošos komiteto 
pirmininkas Vytas Lemke

12



VASARIO 16-OSIOS GIMNAZIJOJE

Tėvų susirinkime - 
gera nuotaika
Spalio 20 d. geram pusdieniui gimnazistų 

vietas klasėse užėmė jų tėvai.
Čia jie susitiko su savo vaikų auklėtojais 

ir aukėtojomis. Taip netradiciškai prasidėjo 
gimnazijos mokinių tėvų kasmetinis suva
žiavimas.

Klasėse tėvai turėjo progą tarpusavyje 
susipažinti, kartu su mokytojais aptarti 
klasės gyvenimo einamuosius reikalus, 
buvo išrinkti atstovai į mokinių tėvų ko
mitetą.

Po to vist tėvai ir mokytojai susirinko į 
bendrabučio salę.

Čia visus pasveikino ir susirinkimą ati
darė tėvų komiteto pirmininkas Geroid 
Gerstorfer.

Suvažiavimą pradėjo naujai įkurtos gim
nazijos rėmėjų draugijos pirmininkas Franz 
Korb, kuris pranešė apie draugijos tikslus 
ir uždavinius bei pakvietė visus aktyviai 
reikštis jos veikioje.

Išsamų ir pozityviai nuteikiantį dėl gim
nazijos ateities pranešimą padarė moky
klos direktorius A. Šmitas. Jis paminėjo, 
kad ryškiai išaugo mokinių skaičius (šiuo 
metu mokosi 168 mokiniai iš Lietuvos, Vo
kietijos, Pietų Amerikos, Lenkijos, Olandi
jos, Rusijos), priimta daug naujų mokyto
jų. Tobulinant mokymo bazę, įkurtos mo
kiniams intemetinio ryšio paslaugos, savo 
veiklą pradėjo iš mokytojų ir tėvų sudaryta 
mokyklos konferencija, 12.000 DM išleista 
naujiems vadovėliams įsigyti. Direktorius 
pasidžiaugė ir pristatė mokytojų paruoštą 
plačią ir išsamią mokyklos programą kuri 
Vokietijos valdžios buvo labai teigiamai 
įvertinta.

Konkretų ir dalykišką ataskaitinį pra
nešimą padarė tėvų komiteto pirmininkas 
Geroid Gerstorfer.

Suvažiavimas tradiciškai baigėsi naujo 
tėvų komiteto pristatymu, kurio pirmininku 
vėl buvo išrinktas Geroid Gerstorfer, jo 
pavaduotoja tapo Susanne Schulz.

Pasibaigus susirinkimui, mokytojai ir tė
vai dar ilgai bendravo prie kavos puodelio.

EJankūnas

Aukštas svečias 
stebėjosi 

lietuvių ryžtu
Spalio 26 d. gimnazijoje lankėsi Pietų 

Hesseno apygardos prezidentas Geroid 
Dieke su savo palyda iš Darmstadto.

Pilies salėje svečią pasitiko gimnazijos 
mokiniai, mokytojai, tarnautojai, VLB 
valdybos nariai. Čia svečius pasveikino 
gimnazijos direktorius Andrius Šmitas, ku
ris pasidžiaugė, kad pirmą kartą lietuvių 
gimnazijoje lankosi Pietų Hesseno apygar
dos prezidentas.

Geroid Dieke atsakė, kad jis apie gimna
ziją jau daug yra girdėjęs, ir labai atsi- 
pašė, kad iki šiol negalėjo atvykti į gimna
zijos ruošiamus minėjimus, kvietimų į ku
riuos visuomet gaudavo. Todėl jis nutarė 
atvykti kitu laiku, kad pagaliau galėtų 
atidžiau susipažinti su šia mokykla ir lietu
vių centru. Jis pabrėžė, kad jis jau vien 
todėl gimnazijai jaučia daug simpatijų 
kadangi jo žmona esanti taip pat pabalti- 
jietė - estė ir jis dažnai būna Estijoje. Jis

Dailininkas Pranas Gudaitis ir jo mecenatė mokytoja Bronislava Lipšienė parodos 
atidarymo metu. Mokytoja B. Lipšienė svajoja ateityje pakviesti ir kitų Lietuvos dai
lininkų kurybinėn viešnagėn, kurias taip pat apvainikuotų parodos Romuvos pilyje.

žino Pabaltijo kraštų likimą bei sunkumus 
ir stebisi lietuvių ryžtu išlaikyti šią mokylą. 
Jo nuomone gimnazija abiejom valstybėm 
bei tautom naudinga ir reikalinga.

Mokinių orkestras ir šokių grupė svečių 
garbei atliko trumpą programą.

Tada Darmstadto delegacija susitiko su 
gimnazijos atstovais aptarti gimnazijos ir 
bendruomenės reikalų.

Posėdyje prezidentas siūlė gimnazijos 
vadovybei praplėsti gimnaziją ir prijungti 
specialias klases ypatingų gabumų vai
kams. Jis nurodė, kad mūsų gimnazija tam 
gerai tiktų ir susilauktų papildomos finan
sinės paramos.

Po to svečiai apžiūrėjo Lietuvių kultūros 
institutą koplyčią aplankė gimnaziją su
sipažino su mokinių gyvenimo sąlygomis 
mokyklos bendrabutyje.

Susitikimas su prezidentu dar buvo pra
tęstas prie apskrito stalo. Taip pat įvyko 
spaudos konferencija, dalyvaujant kore
spondentams iš vietinės vokiečių spaudos, 
kurie šį vizitą savo laikraščiuose plačiai 
aprašė.

EJankūnas

Paminėta Vokietijos Vienybės diena
Spalio 2 dieną Vasario 16-osios gimna

zijos mokytojai ir mokiniai į Romuvos pilies 
salę maloniai pakvietė visus Hūttenfeldo 
gyventojus ateiti kartu paminėti Vokietijos 
Vienybės dieną.

Ta proga grupė lietuvių ir vokiečių gim
nazijos moksleivių, vadovaujamų mokytojo 
.Schmidt, parengė šventinį montažą ku
riame nuskambėjo ir mokinių mintys apie 
tai, ką jiems asmeniškai atnešė Vokietijos 

suvienijimas ir kokios reikšmės dabar turi 
ši šventė.

Įvairiapusiškai muzikinei gimnazistų pro
gramai vadovavo mokytojai A. ir G.Ručiai, 
o vakarą apvainikavo galingais balsais 
traukiamos Hūttenfeldo vyrų chroro 
dainos.

Valandą prieš minėjimą Romuvos pilies 
patalpose buvo atidaryta dailininko iš Lie
tuvos Prano Gudaičio tapybos darbų paro- 
da-pardavimas. Dailininkas keletą savaičių 

Vasario 16-osios gimnazijos mokytojos 
B.Lipšienės kvietimu viešėjo Hüttenfelde ir 
tapė jo apylinkes. Parodoje hüttenfekiieä- 
ai galėjo atpažinti gimtų vietovių vaizdus, 
o pageidaujantys - ir juos įsigyti.

Po minėjimo ir koncerto susirinkusieji 
turėjo progos prie taurės naujojo derliaus 
vyno ar bokalo alaus tarpusavyje pasišne
kėti ir kartu praleisti laiką.

Mūsų in f.
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VASARIO 16-OSIOS GIMNAZIJOJE

Pakeliui į Paryžių
Spalio 9 d. vakare Romuvos pilies salėje 

susirinko nemažas būrys gimnazijos moki
nių, mokytojų, apylinkės lietuvių susitikti 
su folkloro ansambliu „Mėguva" iš Palan
gos, kuris Hūttenfeldą aplankė mokytojos 
M. Šmitienės iniciatyva.

Ansambliečiai programą pradėjo gražia 
lietuviška tradicija, vakaro šeimininkams 
įteikdami kepalą duonos ir stiklainį me
daus, surinkto pajūrio žemėje. Po pasisvei
kinimo dainos nuobodžiauti niekam nebuvo 
leista. Nuotaikingas dainas keitė linksmi 
šokiai, kurie išjudino ir seną, ir jauną. Kon

Labdaros koncertas 
Bavarijoje

Vasario 16-osios gimnazijos tautinių šo
kių grupė ir kapela jau antrą kartą dalyva
vo saleziečių kunigo Hermano Schulzo 
rengiamoje lėšų , skirtų jaunimo globos so
dybai Lietuvoje, rinkimo akcijoje šių metų 
spalio 12 d. Kronache.

Jungtinėms Tautoms 2001 metus pas
kelbus visuomeninės veiklos metais, Bava
rijos žemės vyriausybės užsakymu Sociali
nės ir kultūrinės veiklos instituto Nūmber- 
ge darbuotojai išrinko 40 ypatingų tokios 
veiklos pavyzdžių, kuriuos sudėjo į šį rude
nį išleistą knygą apie visuomeninę veiklą 
bei sudarė keliaujančią parodą. Vienu toki
os ypatingos veiklos pavyzdžių tapo kunigo 
H.SchuIzo (beje, Vasario 16-osios gimna
zijos auklėtinio) akcijos Wießenbrunn mie
ste Kronacho apskrityje, skirtos jaunimo 
globos sodybai Lietuvoje įrengti.

Ši koncertinė kelionė, kaip ir pirmoji, įvy
kusi 2000 m. balandžio 1d., taip pat turėjo 

Autorės nuotraukoje: gimnazistų koncerto Wießenbrunn momentas.

certo klausytojai vakaro metu turėjo ga
limybę ne tik patikrinti kojų miklumą šo
kio sukūryje, bet ir išbandyti savo muzi
kinius gabumus, grojant įvairiausiais liau
dies instrumentais, kuriuos demonstravo 
svečiai iš Lietuvos. Gera valanda susitiki
mo su išties unikaliu lietuvišku folkloru 
prabėgo nepastebimai.

Kitos dienos ryte palangiškiai išvyko į 
Paryžių, kur juos Prancūzijos lietuvių 
bendruomenė pakvietė koncertuoti pre
lato Jono Petrošiaus gimimo 80-mečio ir 
kunigavimo 50-mečio jubiliejiname va
kare.

EJankūnas

pasisekimą. Renginio organizatoriai ir ne
gailėję aplodismentų klausytojai liko su
žavėti programa. Organizatoriai pažadėjo 
lietuvius ir kitais metais vėl pakviesti.

Ši išvyka buvo išskirtinė tuo, kad, likus 
dienai iki išvažiavimo, susirgo vienas šo
kėjų. Jį sutiko pakeisti buvęs abiturientas 
Gediminas Tiuchta. Atvykęs iš Nūmbergo 
jis per pusiaudienį spėjo išmokti naujus 
šokius ir sėkmingai pasirodyti scenoje.

Be Vasario 16-osios gimnazijos šokėjų 
ir muzikantų dar dalyvavo penkios šokėjų 
grupės iš Kronacho apskrities. Pirmojoje 
labdaros koncerto dalyje žiūrovai galėjo 
stebėti senovinių Renesanso šokių bei 
bavarų liaudies šokių. Antrojoje koncerto 
dalyje pasirodė Kronacho šokių mokyklos 
mokiniai. Jie šoko moderniuosius šokius.

Pirmosios akcijos metu Wießenbrunn 
2000 m. balandį buvo surinkta apie DM 
100.000,-. Tikimasi, kad ir šios akcijos 
metu bus surinkta panaši suma.

A.Ručienė

SPORTAS
Krepšinio turnyras 3x3

Lietingas ruduo neleido šiais metais lau
kiamo krepšinio turnyro organizuoti gimna
zijos parko aikštelėje. Tačiau mokinių susi
domėjimas turnyru buvo nemenkesnis, kaip 
ir kasmet.

Išbandyti jėgas panoro šešios vyresniojo ir 
keturios jaunesniojo amžiaus komandos. 
Tarp jų ir šešios merginos. Tris dienas (rug
sėjo 19-21 d.) miesto sporto salėje krepšinio 
mėgėjai varžėsi dėl čempionų medalių.

Daugeliui susitikimų teisėjavo dvyliktokas 
A.Šiugždinis bei vienuoliktokas D.Švainickas, 
savo iškalbos gabumus komentuoti varžybų 
eigą išbandė dešimtokė E.Kabečiūtė.

Turnyre išvydome daug gabių žaidėjų, iš 
kurių paminėtini V.Nikitinas, D.Švainickas 
(pelnę varžybose daugiausia taškų), 
A.Drinkus (pripažintas tolimų metimų snai
periu) J. Biekša (pademonstravęs puikią 
krepšinio žaidimo techniką). Iš merginų geru 
žaidimu išsiskyrė M.Grigaliūnaitė.

Aukso medalius vyresniųjų grupėje iško
vojo komanda, kurioje žaidė V.Nikitinas, 
J. Biekša, R.Kosmačiauskas ir J.Čajevska, an
troji vieta atiteko D.Švainickui, A.Drinkui ir 
G.Lamauskui. Tarp jaunesniųjų žaidėjų pajė
giausi tapo D. Kučinskas, K.Stankeviäus, 
M.Kotke ir G.Kotke, sidabro medaliai atiteko 
M.Grigaliūnaitei, S.Loiterytei ir A.Siurtikovui.

Futbolas - 2001
Spalio 3 d., skambant iškilmingiems 

akordams, futbolo aikštelėje išsirikiavo pen
kios komandos, sudarytos nuo penktos iki 
tryliktos klasės moksleivių, taip pat ir mer
ginų.

Šio turnyro organizatoriams net ir oras bu
vo palankus. Dvi dienas gimnazijos parkas 
skambėjo nuo futbolo sirgalių balsų. Koman
dų susitikimus paįvairino muzikos intarpai, 
gerą nuotaiką palaikė čia pat varžybų metu 
susikūrusi šokėjų grupė. Netikėtu puikiu re
giniu tapo jungtinės mokytojų ir buvusių ab
iturientų bei gimnazijos pajėgiausių fotbolistų 
draugiškos varžybos. Visos rungtynės buvo 
komentuojamos komentatoriaus.

Puikų žaidimą turnyro metu demonstravo 
G.Kotke, pelnęs daugiausia įvarčių, 
V.Nikitinas, M.Wunderle, geriausiu gynėju 
pripažintas šeštokas V.Modzeliauskas. Pami
nėtina ir merginų T. Marcinkevičiūtės, 
V.Marmakaitės ir E.Kabečiūtės drąsa bei 
ryžtas dalyvauti šiame "vyriškame" turnyre.

Sužaista daug ir įdomių susitikimų, kol 
paaiškėjo varžybų finalistai. Pirmoji vieta 
atiteko V. Nikitino komandai, kurioje žaidė 
J.Biekša, A.Drinkus, D.Kučinskas, R.Kosma
čiauskas ir V.Marmakaitė. Antrieji buvo 
G.Kotke, M.Wunderle, V.Modzeliauskas, 
D.Švainickas, J.Šabaltas ir E.Kabečiūtė. Tre
čiąją vietą iškovojo E.Marmakas, F.Domland, 
A.Domijonaitis, P.Kotke, M.Mikulevičius ir 
M. Balčiūnas. EJankūnas

20Q1 gruodis - Informacijos -14 psi.
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SKELBIMAI

B Lithuania
TURIZMO AGENTŪRA

~4***444444444444444444444444444444444444444444♦ 4

♦ ♦
J Šių metų spalio 29 d. Alfred Franzkeit (Alfredas Franckaitis) ♦
♦ atšventė 80 metų sukaktį. 4
J A. Franzkeit yra vienas iš iškiliausių Lietuvos vokiečių ir didelis lietuvių kultūros J 
4 puoselėtojas Vokietijoje. 4

Turizmo agentūra VISIT LITHUANIA
Liejyklos g. 8/26, Vilnius LT-2001

Tel. 62 52 41, Faks 62 52 42 
www.visitlithuania.net 
info@visitlithuania.net

Siūlome šias paslaugas:
• Aviabilietų rezervavimą ir pardavimą
• Apgyvendinimą Lietuvos ir 

kaimybinių šalių viešbučiuose, bei 
ilgesniam laikui - buto nuomą 
įvairiuose Lietuvos miestuose

• Ekskursijas po Lietuvą ir Pabaltijo 
šalis

• Draudimo paslaugas
• Poilsį kaimo sodybose
• Bilietui kultūrinius renginius 

rezervavimą ir pristatymą
• Kviestinių pietų, vakarienių ir 

banketų rengimą
• Svečių aktyvaūs laisvalaikio, 

medžioklės ir žūklės išvykų 
organizavimą

• 6-ių vietų naujo mikroautobuso KIA 
CARNIVAL nuomą su vairuotoju

Gerb. Pirmininke,
kaip buvęs vicepirmininkas visuomeni

niams reikalams pereitoje (B.Nainio va
dovaujamoje) PLB valdyboje, gerai žinau, 
kad Jūs ir Jūsų bendruomenės nariai pa
laikote gyvus, nuolatinius ryšius su Tėvy
ne ir - kiek sąlygos leidžia - ją lankote.

Norėdamas prisidėti prie Lietuvos eko
nominio gerbūvio atstatymo, vasarą Vil
niuje atidariau kelionių ir turizmo agentū
rą, tikslu sukurti kiek daugiau darbo vietų 
ir eventualiai investuoti į Lietuvos turizmo 
infrastruktūrą. Visas realizuotas pelnas 
bus investuojamas Lietuvoje, o ne 
išvežamas į užsienį.

Todėl siūlau pasinaudoti išvardintomis 
agentūros paslaugomis. Jums ir Jūsų ben
druomenės nariams bus suteiktos 
didžiausios nuolaidos.

Su geriausiais linkėjimais 
Rimas Česonis

♦ Jubiliatas gimė 1921 m. Karaliaučiuje, vaikystę praleido Kybartuose, 1926 m. ♦ 4 persikėlė į Kauną, kur 1932-1938 m. lankė vokiečių ir nuo 1938 iki 1940 m. lietu- *
♦ višką gimnaziją. 1941 m. persikėlė į Vokietiją. 1942-1945 m. teko būti kareiviu. 4 4 1946-1952 m. studijavo teologiją Erlangene ir Mūnsteryje. 1952 m. buvo įšven- J 
4 tintas evangelikų kunigu ir iki 1984 m. atliko kunigo pareigas diakonijos centre 4
♦ Freistätte. ♦
4 A. Franzkeit daug prisidėjo prie Lietuvos vokiečių bendruomenės gyvavimo. 4
♦ Nuo 1964 m. leidžia jų metraštį "Heimatgruß". ♦
4 Nuo jaunystės A. Franzkeit rašo poeziją vokiečių ir lietuvių kalbomis. Ypač pasi- 4 
4 žymėjo lietuviškos literatūros pagarsinimu Vokietijoje, išversdamas ir išleisdamas 4
♦ Maironio, Putino, Sauerweino ir Marcinkevičiaus eilėraščių rinkinius vokiškai. ♦
4 Tūkstančiai išverstų eilėraščių dar laukia jo stalčiuje būti atspausdinti. 1999 m. 4
♦ Lietuvoje buvo išleistas jo lietuviškų eilėraščių rinkinys "Meilės ir ilgesio eilės". ♦
4 1992 m. tapo Lietuvos rašytojų sąjungos nariu ir ne vieną kartą dalyvavo poezijos 4 
4 pavasario renginiuose. 44 1996 m. jam suteiktas Vokietijos Nuopelnų ordino medalis, gi 1998 m. Lietuvos J 
4 Gedimino IV laipsnio ordinas. Joniškio savivaldybė 2001 m. jam suteikė garbės 4
♦ piliečio vardą. ♦
4 Lietuvių bendruomenė linki jubiliatui dar daug kūrybinių jėgų. 4

i AntanuiiMetrėdftiii7®metit i
Antanas Mereckas gimė 1931 m. spalio 24 d. Išlauže Prienų rajone. Buvo jau- 

niasias šeimoje, kurioje dar augo 2 seserys ir 2 broliai.
g Nuo 1940 metų persikėlė su mama ir broliais bei seserimis gyventi į Kauną.
o Būdamas 16-os metų pradėjo lankyti bokso treniruotes ir taip aktyviai sportavo vj 

iki 1956 metų. Buvo daugkartinis Lietuvos čempionas lengvo svorio kategorijoje, 
daug kartų atstovavo Lietuvos bokso rinkitinei, yra apdovanotas daugybe gatvės

‘į, raštų, taurių ir medalių. Pasitraukęs iš aktyvaus sporto, dar keleris metus trenira- 
g vo jaunimą ir teisėjavo bokso varžybose. g
g Nuo 1955 metų iki pat pensijos Antanas Mereckas dirbo Kauno Radijo garny- g 
g kloję šaltkalviu suvirintojų. g
g 1956 metais jubiliatas vedė vokietę Elfriede Schmeling, gimusią Königsberge ir 

po karo patekusią į Lietuvą. Sutuoktiniai susilaukė dukros, o dabar jau džiaugiasi 
ir dviem mielomis anūkėlėmis.

g Šeima 1997 metų birželyje atvyko gyventi į Vokietiją ir įsikūrė Lūbecke. Čia gX, uvmia mu Antyje aivytvu yyvc-iiti į vvr\.rcujų 11 pirvuit lulax^c. v-ia y
4, 1999 metais Antanas Mereckas tapo Vokietijos lietuvių bendruomenės nariu. g 
% Nuoširdžius sveikinimus jubiliatui siunčia Lūbecko apylinkės nariai bei šeima. vj 
7////////////////////////////////////^^

VLB narių ir apylinkių pirmininkų dėmesiui!
VLB valdyba primena, kad VLB tarybos 2001 m. kovo 17 d. 

suvažiavimo sprendimu, nuo 2002 m. sausio 1 d. įsigalioja 
naujas VLB nario solidarumo įnašo dydis.

Dirbantiems bendruomenės nariams jis nustatomas 20 
Euru, nedirbantiems -10 Eurų per metus.

Besimokantis jaunimas ir visiškai neišgalintieji gali būti, 
kaip ir iki šiol nuo jo mokėjimo atleisti.

TAUTIETI, skaityk ir remki lietuvišką spaudą - laišku, skambučiu, straipsniu, skelbimu ar tiesiog auka. 
Skaityk Informacūas patsai ir rekomenduok jas kitiems tautiečiams. Bendruomenės nariams, 
susimokėjusiems metinį mokestį, Informacijos pristatomos nemokamai, kiti gali jas užsiprenumeruoti.
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INFORMACIJOMS leisti
ir VOKIETIJOS LB

aukojo
Hamburgo LB apylinkė 250 DM
Alma ir Antanas Šiugždintai 100 DM
Kazys Bendoraitis 50 DM
Witold Fugalewitsch 50 DM
Jolanta Hofmann 50 DM
Martin Kurschat 50 DM
Paulina Ivinskienė 40 DM
Algimantas ir Waltraud Daubaris

30 DM 
Arno Heid 30 DM
Petronėlė Kirkicki 30 DM

Širdingiausiai dėkojame!
VLB valdyba

2002-ŲįŲ metu 
renginiu kalendorius

vasario 23 i.

kovo 9 d. 
birželio 22 d.

iškilmingas Lietuvos Nepriklausomybės dienos 
minėjimas Hüttenfelde, Bürgerhaus 
VLB Tarybos suvažiavimas Romuvos pilyje 
Joninės Vasario 16-osios gimnazijoje

rugpjūčio 5-11 6.49-oji Europos lietuviškųjų studijų savaitė 
Kretingoje, pranciškonų studijų namuose

spalio mėn. LKL instituto suvažiavimas

I
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STUD IA BALT IC A

Intensivkurse
der estnischen, lettischen und litauischen Sprache

^eikiname
\ ^druomenės na^ i

: Spalio - lapkričio mėn. į VLB veiklą ■ 
i įsijungė: ■

: Centro ap.: Julija Bosakaitė

: Hageno ap.: Renata Hammerstein

I
Ona Heering

Hamburgo ap.: Jolanta Adamonytė :
Gražina Fintelmann ■
Arvydas Kaminskas 
Aurelija von Pirch 
Vijutė Weber

: Romuvos ap.: Mindaugas Jacinevičius j 
: Aušra PreuB

Rima Švelnikienė

: Stuttgarto ap.: Margarete Seeber

Auch 2002 werden wieder Intensivkurse der Sprachen Estnisch. Lettisch 
und Litauisch angeboten. Die Kurse sind für Anfänger ohne Vorkenntnisse 
konzipiert und stehen den Studierenden aller Fachrichtungen an 
deutschen Hochschulen offen. Nähere Informationen und Anmeldung bei:

Dr. Martdalene Huelmann 
Institut für Interdisziplinäre Baltische Studien 

Bispinehof 3A, 48143 Münster 
TeL 0251-83-2 44 99 // Fax.: 0251-83 2II53 

e-mail: HUELMAN@uni-muenster.de 
http://unvui.unl-muenster.de/SlavBaltSeminar/ 

baltkursJttm

Termine
17.2. - 28.3.2002 

Intensivkurs in Amaberg bei Bonn 

L 9. • 28.9.2002 
Kursfortsetzung 

in Talino. Riga. Vilnius

Aukų vajus VALDOVU RŪMAMS Vilniuje atstatyti
g
J Perlaidas siųsti į Valdovų rūmų paramos fondo sąskaitą: litais - 
įį N r. 5704401, užsienio valiuta - N r. 357089086, Vilniaus banko 
■* Vilniaus filiale, banko kodas 260101777.
I 
į Čekius siųsti į Pasaulio Lietuvių Bendruomenės Fondą: Lithuanian 
*’ World Community Foundation, PO BOX 140796, Grand Rapids, MI 
į 49514-0796, čekio apačioje pažymint "Valdovų rūmams atstatyti".
§ 
■» Asmeniškai aukas galima įteikti Valdovų rūmų paramos fondo 
| valdybos raštinėje, S.Daukanto a. 2-13, Vilniuje, tel. 6140 63.

Informacija apie Valdovų rūmų atstatymo projektą internete www.lvr.lt

Vokietijos LB Valdybos INFORMACIJOS
Informationsblatt der Litauischen Volksgemeinschaft in der Bundesrepublik Deutschland e.V. 

Lorscher Str. 1, D-68623 Lampertheim-Hüttenfeld, Tel.: 0 62 56 - 85 99 00, Fax: 0 62 56-16 41, Email: VokLB@aol.com 
Bankverbindung: Deutsche Bank 24 Weinheim, BLZ 670 700 24, Konto-Nr. 581 7978 

Redaktorė Laima Žilaitytė-Mayer, mob. tel.: 0160-95 94 35 02, e-paštas: LaimaZM@aol.com 
Aukotojams išrašome auką patvirtinančias pažymas, kurias pristačius mokesčių inspekcijai, taikomos mokesčių nuolaidos. 

Gautus rankraščius taisome ir trumpiname savo nuožiūra. Spausdinama medžiaga nebūtinai atstovauja VLB Valdybos nuomonei. 
Pasinaudojant INFORMACIJŲ žiniomis, maloniai prašome nurodyti šaltinį ir mums atsiųsti vieną leidinio egzempliorių.
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